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Protokół Nr XIV/2025 

z sesji Rady Gminy Przemęt odbytej w dniu 21 maja 2025 roku 

w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Przemęcie 

 

Obradom sesji przewodniczyła Monika Maćkowiak - Przewodniczący Rady Gminy 

Przemęt.  

 

W obradach sesji wzięło udział 15 Radnych Rady Gminy Przemęt: 

1. Anna Barczyńska  

2. Bernadeta Golińska 

3. Jarosław Klecha  

4. Jerzy Klecha 

5. Justyna Klecha 

6. Piotr Kokornaczyk 

7. Joanna Koziołek 

8. Monika Maćkowiak 

9. Justyna Mania 

10. Kinga Piędel 

11. Jan Rademacher  

12. Tomasz Szenknecht 

13. Elżbieta Wita 

14. Łukasz Wojciechowski 

15. Szymon Wojciechowski 

 

 

Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu, lista obecności gości stanowi 

zał. nr 2 do protokołu, a sołtysów zał. nr 3 do protokołu. 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy, Monika Maćkowiak o godz. 13:04 otworzyła obrady  

XIV sesji Rady Gminy Przemęt. Poinformowała, że w sesji bierze udział 15 radnych, 

wobec czego istnieje wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Otwierając obrady powitała wszystkich uczestników sesji.  

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Przemęt Monika Maćkowiak poinformowała, że 

wszyscy radni otrzymali porządek obrad sesji wraz z materiałami do poszczególnych 

punktów obrad sesji i zapytała, czy są propozycje zmian do porządku obrad. 
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Nie zgłoszono wniosków w sprawie zmiany porządku obrad sesji, wobec czego 

porządek obrad jest następujący: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.  

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.  

4. Informacja o pracy Przewodniczącego Rady Gminy i Komisji Stałych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Wolsztyńskiemu. 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Wolsztyńskiemu. 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Przemęt  

 na 2025 rok. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Przemęt na lata 2025 – 2031. 

11.  Interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Wolne głosy, wnioski i informacje. 

13.  Zamknięcie obrad 

 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak stwierdziła, że zapoznała się  

z projektem protokołu z XIII sesji i jest on zgodny z jej przebiegiem. Stwierdziła, że Radni 

otrzymali do zapoznania się projekt protokołu. Zapytała, czy są uwagi do protokołu 

z XIII sesji. Do protokołu radni nie zgłosili uwag, wobec czego Przewodniczący Rady 

Gminy poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XIII sesji, który został przyjęty przez  

14 radnych obecnych na sesji. 

 
WYNIKI IMIENNEGO GŁOSOWANIA RADNYCH GMINY PRZEMĘT 

w dniu 21 maja 2025 r. na XIV sesji IX kadencji Rady Gminy Przemęt 

w sprawie przyjęcia protokołu z XIII sesji. 
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Lp. Imię i Nazwisko Obecność Głos 

„za” 

Głos 

„przeciw” 

Głos 

„wstrzymujący 

 się” 

Radny nie 

biorący udziału 

w głosowaniu 

obecny nieobecny 

1.  Anna Barczyńska x 
 

x    

2.  Bernadeta Golińska x  x    

3.  Jarosław Klecha x  x    

4.  Jerzy Klecha  x  x    

5.  Justyna Klecha x  x    

6.  Piotr Kokornaczyk x  x    

7.  Joanna Koziołek x  x    

8.  Monika Maćkowiak x  x    

9.  Justyna Mania x  x    

10.  Kinga Piędel x  x    

11.  Jan Rademacher x  x    

12.  Tomasz Szenknecht x  
 

  x 

13.  Elżbieta Wita x  x    

14.  Łukasz Wojciechowski x  x    

15.  Szymon Wojciechowski x  x    

 

Liczba radnych biorących udział  

w głosowaniu 

14 

Głosów „za” 14 

Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 

Radny nie biorący udziału w głosowaniu 1 

 
4. Informacja o pracy Przewodniczącego Rady Gminy i Komisji Stałych  

w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Przemęt Monika Maćkowiak przedstawiła sprawozdanie  

z przebiegu pracy: 

3.04.2025r. - udział w Walnym Zebraniu Członków Wielkopolskiej Organizacji 

Turystycznej, którego tematem było podsumowanie działalności za okres ostatniej 

kadencji i wybór nowych władz organizacji; 

4.04.2025r. - udział w forum klubu przewodniczących rad gmin i powiatów w Luboniu 

organizowanym przez Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych; 

9.04.2025r. - udział w posiedzeniu Zgromadzenia Związku Międzygminnego Obra; 

11.04.2025r. - udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Monitorowania Środowiska  

i Porządku Publicznego Rady Gminy Przemęt; 

12.04.2025r. - wraz z Wójtem Gminy Przemęt oraz Radną Rady Powiatu 

Wolsztyńskiego Patrycją Pabich udział w XI Marszu Katyńskim w 85 Rocznicę Zbrodni 

Katyńskiej organizowanym przez Stowarzyszenie Miłośników Historii Wojskowości  

w Drzonowie oraz Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Poznaniu. Patronat honorowy 

nad Marszem objął Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej. Partnerem wydarzenia był 
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m.in. Wójt Gminy Przemęt. Samorząd Gminy Przemęt udzielił również wsparcia 

finansowego dla organizacji tego wydarzenia. W trakcie uroczystości złożono kwiaty 

pod pomnikami, odprawiono mszę św. oraz przygotowano inscenizację historyczną; 

14.04.2025r. - udział w posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy Przemęt;  

16.04.2025r. - wraz z Wójtem Gminy Przemęt oraz Radną Rady Powiatu 

Wolsztyńskiego Patrycją Pabich udział w spotkaniu Wielkanocnym w Dziennym Domu 

Pomocy Senior+ w Błotnicy. W spotkaniu uczestniczyli Seniorzy oraz pracownicy 

placówki. Miłą niespodzianką była wizyta dzieci z Żłobka Gminnego  

w Błotnicy, które przygotowały słodkie upominki dla wszystkich uczestników. 

Przewodnicząca podziękowała za zaproszenie i kolejne miłe spotkanie przy wspólnym 

stole; 

17.04.2025r.- na zaproszenie płk Stefana Bednarczyka udział w spotkaniu 

wielkanocnym 5 Lubuskiego Pułku Artylerii w Sulechowie. Przewodnicząca 

poinformowała, że w imieniu samorządu Gminy Przemęt podziękowała za współpracę 

oraz zaproszenie i złożyła życzenia z okazji Świąt Wielkanocnych; 

22.04.2025r. - udział w zebraniu wiejskim Sołectwa Olejnica; 

24.04.2025r. - wraz z Wójtem Gminy Przemęt i delegacją z gminy Przemęt udział  

w inauguracji sezonu szparagowego na konferencji w Poznaniu. W trakcie wydarzenia 

głos zabierało wielu znakomitych ekspertów, w tym prezes Polskiego Związku 

Producentów Szparaga, mgr Marian Jakobsze oraz prof. dr hab. Mikołaj Knaflewski, 

światowy autorytet w dziedzinie uprawy szparagów. Kulminacyjnym punktem programu 

dla gminy Przemęt było przyznanie statuetki „Srebrne Szparagi” Wójtowi Gminy 

Przemęt. Kapituła Polskiego Związku Producentów Szparaga doceniła wieloletnie 

wsparcie dla lokalnych plantatorów i promowanie tego warzywa, którego symbolem 

stało się coroczne Przemęckie Święto Szparaga. Przewodnicząca złożyła gratulacje 

Wójtowi oraz wszystkim producentom szparagów z terenu gminy Przemęt; 

24.04.2025r. - udział w spotkaniu z Sołtysami Sołectw Gminy Przemęt, którego celem 

było omówienie bieżącego utrzymania czystości i porządku w sołectwach oraz ustalenie 

kilku kwestii w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi;   

25.04.2025r.- udział w posiedzeniu Zgromadzenia Związku Międzygminnego Obra; 

28.04.2025r. - udział w posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy Przemęt. 

1.05.2025r. - udział w wyjątkowym wydarzeniu 30-lecia Klubu Sportowego Helios Bucz 

oraz I Festiwal Biegów Przełajowych im. Janusza Zająca, który został objęty 

Honorowym Patronatem Wójta gminy Przemęt. Przewodnicząca powiedziała, że był to 

wspaniały piknik z udziałem wielu biegaczy z różnych kategorii wiekowych, ich rodzin 
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oraz licznych gości. Nie zabrakło również programu artystycznego i meczu Ligi 

Okręgowej piłkarzy Heliosa i Klubu ze Starego Bojanowa. Przewodnicząca 

pogratulowała pięknego jubileuszu i znakomitej organizacji jednocześnie dziękując za 

zaproszenie; 

3.05.2025r. - udział w gminnych obchodach 234 Rocznicy uchwalenia Konstytucji 

3 Maja. Przewodnicząca podziękowała wszystkim mieszkańcom, pocztom 

sztandarowym i delegacjom za liczny udział w mszy św. za ojczyznę oraz uroczystym 

przemarszu i złożeniu wiązanek pod pomnikiem Serca Jezusowego na Rynku imienia 

ks. Mojżykiewicza w Przemęcie. Ponadto Przewodnicząca poinformowała, że tego 

samego dnia odbyły się również uroczystości w Wolsztynie, w których także 

uczestniczyła delegacja samorządu gminy Przemęt w osobach Radnej Bernadety 

Golińskiej oraz pracowników urzędu.   

4.05.2025r. - udział w gminnych obchodach Dnia Strażaka połączonych  

z wyjątkowym jubileuszem 90-lecia jednostki OSP Osłonin. Uroczystości rozpoczęły się 

Mszą Św. w intencji strażaków, odprawioną w Sanktuarium Matki Bożej Ucieczki 

Grzeszników w Wieleniu. Następnie uczestnicy spotkali się już na placu przy remizie 

OSP Osłonin, gdzie zostały wręczone odznaczenia, przybliżono historię jednostki oraz 

przygotowano występy przedszkolaków z Osłonina. Przewodnicząca pogratulowała 

organizatorom i wszystkim odznaczonym strażakom. Jednocześnie wszystkim druhnom 

i druhom z terenu gminy Przemęt – zarówno tym czynnym, jak i emerytowanym, złożyła 

życzenia zdrowia i satysfakcji z pełnionej służby oraz podziękowała za codzienną 

gotowość do niesienia pomocy oraz zaangażowanie;  

12.05.2025r. - udział w uroczystościach z okazji 5-lecia funkcjonowania Centrum 

Integracji Międzypokoleniowej Żłobka Gminnego i Dziennego Domu Pomocy Senior + w 

Błotnicy. W trakcie wydarzenia podsumowano 5 lat działalności placówki, a wielu 

znakomitych gości podkreśliło jej wyjątkowe znaczenie dla gminy i naszych 

mieszkańców. Jak podkreślił Pan Wójt w swojej wypowiedzi, Centrum Integracji 

Międzypokoleniowej w Błotnicy, to nie tylko inwestycja w infrastrukturę, ale przede 

wszystkim w ludzi, w ich relacje, poczucie bezpieczeństwa oraz wspólnoty. Uroczystość 

uświetniły swoim występem dzieci z gminnej sekcji wokalnej SING. Jeszcze raz 

gratulujemy i dziękujemy za zaproszenie.  

14.05.2025r. - udział w posiedzeniu Zgromadzenia Związku Międzygminnego Obra;  

19.05.2025r. - udział w posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy Przemęt, na 

którym analizowano projekty uchwał i materiały na sesję w dniu 21.05.2025r.; 
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20.05.2025r. - na zaproszenie Dyrektora Szkoły w Kaszczorze oraz Dyrektora GCKiB 

udział w komisji konkursowej XIV Gminnego Konkursu Recytatorskiego 

Przedszkolaków, który został objęty Honorowym Patronatem Wójta Gminy Przemęt. 

 
Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady Gminy Przemęt 

Joanna Koziołek poinformowała, że w dniu 14 kwietnia 2025 roku odbyło się 

posiedzenie wyjazdowe Wspólnych Komisji Stałych Rady Gminy Przemęt. Komisja 

udała się do Domu Dziennego Pobytu Senior+ w Błotnicy, gdzie zapoznano się  

z bazą lokalową i warunkami pracy. Ponadto Komisja odwiedziła Gminny Żłobek.  

W spotkaniu uczestniczyli Barbara Ścigała Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Przemęcie, Aneta Seidel Dyrektor Żłobka oraz Izabela Kwaczyńska 

Kierownik Dziennego Domu Pobytu Senior+ w Błotnicy. Kolejne posiedzenie odbyło 

się w dniu 28 kwietnia 2025 roku. Tematami posiedzenia było zapoznanie  

się z wydatkami na kulturę fizyczną, sport, kluby sportowe w tym na zadania 

realizowane przez organizacje pozarządowe i inne podmioty prowadzące działalność 

pożytku publicznego, zapoznanie się z realizacją inwestycji za rok 2024  

z wyodrębnieniem środków zewnętrznych oraz zapoznanie się z realizacją zadań 

inwestycyjnych w sołectwach ze środków Funduszu Sołeckiego i tematem 

dotyczącym nowych zasad dofinansowania do fotowoltaiki, wymiany kotłów 

grzewczych i pomp ciepła w ramach programu Czyste Powietrze i walki ze smogiem. 

Trzecie posiedzenie Komisji Wspólnych odbyło się 19 maja 2025 roku na którym 

omówiono materiały sesyjne na sesję Rady Gminy Przemęt w dniu 21 maja 2025 

roku.  

 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Przemęt Bernadeta Golińska 

poinformowała, że Komisja odbyła wyjazdowe posiedzenie w dniu 7 kwietnia 2025 

roku, które miało miejsce w Zespole Szkolno Przedszkolnym w Kluczewie, było to 

wspólne posiedzenie z Komisją Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady 

Gminy Przemęt. Dyrektor placówki zapoznała komisję ze stanem lokalowym obu 

placówek i przedstawiła Komisji zasadne potrzeby finansowe na pilne remonty,  

a także przedstawiła analizę wykonania budżetu Zespołu Szkolno – Przedszkolnego 

za rok 2024 i pierwszy kwartał 2025. Kolejne posiedzenia odbyły się dnia 14 kwietnia 

2025 roku i 28 kwietnia 2025 roku. Były to posiedzenia wspólne Komisji Stałych Rady 

Gminy Przemęt. Tematy zostały wcześniej przedstawione przez Przewodniczącą 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady Gminy Przemęt. Komisja brała 

także udział w posiedzeniu Wspólnych Komisji Stałych Rady Gminy Przemęt w dniu 
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19 maja 2025 roku na którym analizowano materiały sesyjne na sesję w dniu 21 maja 

2025r. Następne posiedzenia Komisji odbyły się w dniach 5, 7 i 12 maja 2025 roku 

na których Komisja zajęła się analizą sprawozdania Wójta Gminy Przemęt za rok 

2024, zapoznała się z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Przemęt za 

2024 rok, rozpatrzyła sprawozdanie finansowe za rok 2024 oraz zajęła się 

opracowaniem opinii o wykonana budżetu gminy i wniosków w sprawie absolutorium 

dla Wójta. W trakcie tych spotkań uczestniczyła również Skarbnik Gminy Bożena 

Ćwiklińska, która wspierała Komisję w analizie poszczególnych zagadnień. Komisja 

brała także udział w posiedzeniu Wspólnych Komisji Stałych Rady Gminy Przemęt  

w dniu 19 maja 2025 roku na którym analizowano materiały sesyjne na sesję w dniu 

21 maja 2025r. 

 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Gminy 

Przemęt Elżbieta Wita poinformowała, że Komisja odbyła wspólne posiedzenie  

z Komisją Rewizyjną Rady Gminy Przemęt w dniu 7 kwietnia 2025 roku, które odbyło 

się w Zespole Szkolno Przedszkolnym w Kluczewie oraz Siekowie. Dyrektor placówki 

pokazała klasy i inne pomieszczenia, teren wokół szkół. Przewodnicząca 

poinformowała, że jest jeszcze dużo w szkole do wykonania, a przede wszystkim 

okna, podłogi. Jednocześnie wskazała, że w przyszłorocznym budżecie szkoła 

powinna zostać objęta wsparciem finansowym i podkreśliła szerokie starania szkoły 

pod względem rozwoju, wsparcia rodziców oraz uczniów, a także udziały w różnych 

konkursach.  

 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Monitorowania Środowiska i Porządku 

Publicznego Rady Gminy Przemęt Justyna Klecha poinformowała, że Komisja odbyła 

posiedzenie w dniu 11 kwietnia 2025 roku. Stwierdziła, że na posiedzenie zostało 

zaproszonych 5 Kół Łowieckich, niestety żadne z zaproszonych Kół się nie pojawiło. 

Komisja następnie wyjechała w teren w celu sprawdzenia zatorów i utrudnień na 

ciekach wodnych spowodowanych przez żeremie zbudowane przez bobry. Komisja 

również odbyła posiedzenie 14 kwietnia 2025 roku i 28 kwietnia 2025 roku. Były to 

posiedzenia wspólne Komisji Stałych Rady Gminy Przemęt. Tematem były 

zagadnienia przedstawione przez Przewodniczącą Komisji Rozwoju Gospodarczego 

i Budżetu Rady Gminy Przemęt. Komisja obyła również spotkanie 19 maja na 

posiedzeniu Wspólnych Komisji Rady Gminy Przemęt , gdzie omawiano materiały na 

sesję. 
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Przemęt Szymon 

Wojciechowski poinformował, że Komisja odbyła posiedzenia w dniach 24 kwietnia 

2025 roku i 9 maja 2025 roku. Tematem posiedzenia była analiza dokumentów, które 

wpłynęły do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja 

uczestniczyła w posiedzeniach Wspólnych Komisji Stałych Rady Gminy Przemęt  

w dniach 14 kwietnia 2025 roku, 28 kwietnia 2025 roku i 19 maja 2025 roku.  

Na posiedzeniu 19 maja analizowano dokumenty na sesję. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Przemęt Monika Maćkowiak zapytała, czy są pytania 

lub uwagi do przedstawionych sprawozdań. Uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Gminy Przemęt Janusz Frąckowiak przedstawił sprawozdanie z działalności 

międzysesyjnej: 

 
1.04.2025r. - udział w konferencji podsumowującej działania PROF na terenie 

województwa wielkopolskiego. Spotkanie odbyło się w Urzędzie Marszałkowskim  

w sali sesyjnej. Omawiano kwestie dotyczące środków finansowych, które 

otrzymywały gminy na realizację działań programów rozwoju obszarów wiejskich; 

10.04.2025 – udział w II Marszu Katyńskim, zorganizowanym przez Szkołę 

Podstawową w Buczu;   

12.04.2025r. - udział w XI Marszu Katyńskim w 85 Rocznicę Zbrodni Katyńskiej 

organizowanym przez Stowarzyszenie Miłośników Historii Wojskowości w Drzonowie 

oraz Instytut Pamięci Narodowej Oddział w Poznaniu; 

14.04.2025r. - Rada Społeczna SPZOZ w Wolsztynie. Omawiano kwestie związane 

z konsolidacją zadłużenia szpitala. Wójt powiedział, że szpital boryka się  

z problemami finansowymi i rozmowa dotyczyła m.in. kwestii kolejnego kredytu. Wójt 

podkreślił fakt, że wraz z częścią przedstawicieli powiatu wolsztyńskiego zagłosował 

przeciw kolejnym kredytom, ponieważ należy poszukać innych możliwości. Kolejny 

kredyt może pogrążyć szpital. Tego samego dnia wizyta w Klubie Seniora  

w Przemęcie i złożenie życzeń świątecznych; 

15.04.2025r. - wizyta w Klubie Seniora w Buczu i złożenie życzeń świątecznych. 

Tego samego dnia złożenie życzeń z okazji 93 urodzin mieszkance Przemętu oraz 

życzeń z okazji 90 urodzin mieszkance Kaszczoru. Tego dnia wizyta również  

w Klubie seniora w Mochach z życzeniami świątecznymi; 
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16.04.2025r. - urząd odwiedziły dzieci ze Szkoły w Przemęcie z życzeniami 

świątecznymi dla urzędu i całego samorządu gminy Przemęt; 

18.04.2025r. - w siedzibie Przemęckiego Przedsiębiorstwa Komunalnego Sp. z o.o. 

oficjalnie odebrano nowy sprzęt: do floty dołączył nowoczesny ciągnik rolniczy New 

Holland oraz wóz asenizacyjny Meprozet, duża rola tutaj naszych Radnych, że 

przekazują środki na rzecz rozwoju naszego Przedsiębiorstwa. ; 

22.04.2025r. – złożenie życzeń z okazji 90 urodzin mieszkance Błotnicy; 

23.04.2025r. - otwarcie placu zabaw w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Starkowie. 

Pokazuje to działanie naszego samorządu, radnych w oddolne inicjatywy i wspieranie 

finansowe także szkół niepublicznych, aby miały równe szanse i możliwości.  

Tego samego dnia odbyła się akcja Sprzątanie Świata i zalesienie nieużytku przy   

ul. Wczasowej poprzez nowe nasadzenia bardzo dużej ilości drzew. Wydarzenie 

zorganizowane przez Sołectwo Radomierz, szkołę oraz Gminę Przemęt miało nie 

tylko ekologiczny, ale i integracyjny charakter. Ponadto w tym dniu odbyło się 

podpisanie umowy ,,Aktywny Maluch” na utworzenie żłobka w Nowej Wsi przez  

I Wicewojewodę Wielkopolskiego Karolinę Fabiś Szulc. Tego dnia odbył się także 

zjazd samorządowców z Powiatu Wolsztyńskiego; 

24.04.2025r. - udział w inauguracji sezonu szparagowego na konferencji w Poznaniu. 

Wręczenie statuetki „Srebrne Szparagi” to preludium do wydarzeń zaplanowanych  

15 czerwca, gdzie pojawiła się cała kapituła. Wójt podkreślił, że gmina Przemęt jest 

potentatem w produkcji szparagów w Polsce i podziękował wszystkim 

przedsiębiorcom, rolnikom oraz plantatorom z terenu gminy Przemęt;  

27.04.2025r. - IX Piknik Ekologiczny w Mochach. Wójt skierował słowa uznania dla 

Radnej Elżbiety Wita i Radnej Joanny Koziołek oraz dyrekcji szkoły w Mochach. Wójt 

pogratulował i podziękował za zaproszenie. Wójt jednocześnie podkreślił, że jest to 

bardzo dobry kierunek wskazujący młodym mieszkańcom, że warto dbać o ekologię; 

28.04.2025r. – wizyta w Klubie Seniora w Kaszczorze. Tego samego dnia  

w Wielkopolskim Urzędzie Wojewódzkim w Poznaniu odbyło się spotkanie władz 

samorządowych z przedstawicielem rządu, m.in. z Ministrem Spraw Wewnętrznych  

i Administracji. Omawiano tematy związane z obronnością oraz zadaniami 

samorządów w tym zakresie. 

29.04.2025r. – wizyta u Jubilatów w miejscowości Perkowo z okazji 60 lecia ślubu. 

Tego samego dnia wizyta u mieszkańca Barchlina i złożenie życzeń z okazji  

90 urodzin; 

30.04.2025r. – wizyta u mieszkanki Nowej Wsi i złożenie życzeń z okazji 90 urodzin 
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1.05.2025r. - 30-lecie Klubu Sportowego Helios Bucz oraz I Festiwal Biegów 

Przełajowych im. Janusza Zająca. Wójt pogratulował wszystkim organizacji biegu; 

3.05.2025r. - obchody Święta Konstytucji 3 Maja. Wójt podziękował wszystkim 

osobom, które brały udział w tych obchodach. Podziękował również mieszkańcom, 

którzy wywiesili flagi oraz delegacjom; 

4.05.2025r. – udział w Gminnych obchodach Dnia Strażaka połączonych  

z wyjątkowym jubileuszem 90-lecia jednostki OSP Osłonin. Uroczystości rozpoczęły 

się Mszą Św. w intencji strażaków, odprawioną w Sanktuarium Matki Bożej Ucieczki 

Grzeszników w Wieleniu oraz obchody 90-lecia OSP w Osłoninie. Wójt podziękował 

wszystkim strażakom i osobom, które wspierają poszczególne jednostki za ofiarność, 

zaangażowanie i wszystkie działania.  

6.05.2025r. – wizyta u Jubilatów w miejscowości Kaszczor z okazji 60 lecia ślubu; 

8.05.2025r. – Europejski Kongres Odnowy i Rozwoju Wsi w Poznaniu; 

12.05.2025r. - udział w uroczystościach z okazji 5-lecia funkcjonowania Centrum 

Integracji Międzypokoleniowej Żłobka Gminnego i Dziennego Domu Pomocy Senior 

+ w Błotnicy. W trakcie wydarzenia podsumowano 5 lat działalności placówki. Wójt 

powiedział, że przez ten okres w wychowaniu żłobkowym udział wzięło ponad  

120 -130 dzieci. Ponadto Wójt podkreślił fakt, że gmina ponosi większe wydatki, ale 

człowiek jest najważniejszy i jednocześnie podziękował poprzedniej i obecnej radzie, 

za to że żłobek może funkcjonować, a efektem tego jest też budowa drugiego żłobka,  

a w przyszłości też ŚDS-u. 

16.05.2025r. – udział w oficjalnym otwarciu zmodernizowanego budynku SPZOZ  

w Kościanie. Wójt powiedział, że Gmina Przemęt przekazała dotację do SPZOZ  

w Kościanie i dzięki temu została wykonana część potrzebnych prac; 

20.05.2025r. – udział w Konferencji 100 lat Kobiet w Policji, która odbyła się  

w Wolsztyńskim Domu Kultury; 

21.05.2025r.  – wizyta uczniów i Dyrektora Szkoły Podstawowej w Mochach, którzy 

złożyli życzenia z okazji Dnia Samorządowca, który przypada 27 maja. 

Ponadto Wójt poinformował, że Gmina Przemęt – OSP Bucz jest na liście Komendy 

Głównej PSP o dofinansowanie na zakup samochodu średniego dla ww. jednostki 

OSP. Dofinansowanie jest w kwocie pół miliona złotych. Natomiast szacunkowa 

wartość samochodu, którego oczekiwałaby jednostka OSP to kwota ok 1.500.000,00 

zł.  Stwierdził, że należ  zabezpieczyć odpowiednią kwotę jeśli chcemy skorzystać  

z tego dofinansowania.  
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Wójt Janusz Frąckowiak poinformował, że zgodnie z paragrafem 8 Uchwały  

Nr XLII/260/17 Rady Gminy Przemęt z dnia 17 lipca 2017r.  w sprawie zasad 

wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji w spółkach na Nadzwyczajnym 

Zgromadzeniu Wspólników Spółki Przemęckie Przedsiębiorstwo Komunalne w dniu  

3 kwietnia 2025 roku została podjęta Uchwała Nr 1 w sprawie podwyższenia kapitału 

zakładowego Spółki o kwotę 420.000,00 zł, z kwoty 22.448.900,00 zł do kwoty 

22.868.900,00 zł. W związku z powyższym w dniu 9 kwietnia 2025 roku dokonano 

opłacenia udziałów w ilości 4200 nowych udziałów o wartości nominalnej 100 złotych 

każdy udział, na łączną wartość 420.000,00 zł, poprzez wniesienie wkładu 

pieniężnego do Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością Przemęckie 

Przedsiębiorstwo Komunalne. W budżecie Gminy Przemęt środki w wysokości 

420.000,00 zł zostały zabezpieczone na sesji Rady Gminy w dniu 31 marca 2025r. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy są jakieś pytania do przedstawionych 

informacji. Pytań do powyższych informacji nie było. 

 
Zastępca Wójta Waldemar Kalitka przedstawił informacje odnośnie inwestycji: 

- na terenie gminy oświetlenie gminne, występuje w ponad 340 punktach 

oświetleniowych i podlega wymianie. Powiedział, że wymieniona powyżej 

modernizacja polega na tym, że stare oprawy sodowe zostaną wymienione na 

oprawy LED-owe. Zastępca poinformował, że w kilku punktach były problemy, 

których akurat się nie do końca spodziewano. Problemy te wynikały z tego, że nowe 

oprawy najprawdopodobniej mają dosyć mocne startery i na niektórych obwodach 

przepalały się bezpieczniki, więc konieczna była modernizacja zabezpieczeń na tych 

obwodach. Największe problemy były w Buczu, ale, już się skończyły. Zastępca 

zwrócił się z prośbą, aby na bieżąco monitorować, czy to oświetlenie działa, czy nie 

działa i jeżeli pojawią się jakieś problemy, to do momentu, kiedy nie nastąpi odbiór 

techniczny całości inwestycji, to poprosił, aby zgłaszać to do Wydziału Rozwoju 

Gminy do inspektora Tomasza Samola, który te informacje zbiera. Firma złożyła już 

wniosek na odbiór końcowy, ale czekamy, aż wszystkie kwestie zostaną wyjaśnione  

i dopracowane. Poprosił o wskazywanie nieprawidłowości w funkcjonowaniu nowych 

opraw; 

- w trakcie jest inwestycja polegająca na budowie kamperparku w Osłoninie. 

Informacje są podawane na bieżąco.  Obecnie największe zaangażowanie jest na 

nawierzchniach twardych, czyli tam, gdzie jest kamperpark oraz parking. Rozpoczęły 
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się również już prace na wodzie. Powiedział, że wkrótce odbędzie się palowanie 

najdłuższego pomostu widokowego. Odbyła się tam Rada Budowy i spotkano się z 

fachowcami, firmą, która zajmuje się zabezpieczeniem i pobieraniem opłat z tytułu 

tego rodzaju infrastruktury; 

- rozpoczęła się również inwestycja za budynkiem Urzędu Gminy w Przemęcie, która  

polega na modernizacji istniejących boisk Orlik, a zwłaszcza boiska piłkarskiego, 

ogrodzenia oraz budowy pump trucka. Plac budowy zostanie maksymalnie 

zmniejszony do potrzeb, które wynikają z różnego rodzaju wykopów oraz 

poprowadzenia instalacji teletechnicznych.  Poprosił o zwrócenie szczególnej uwagi 

podczas ruchu, ponieważ mogą się pojawić chwilowe utrudnienia wynikające  

z przemieszczania się sprzętu ciężkiego; 

- trwa realizacja umowy polegająca na równaniu dróg gruntowych Inspektor Michał 

Żok z Wydziału Inwestycyjnego jest odpowiedzialnym i kierującym tymi pracami. 

Zastępca zaznaczył, że z roku na rok widzimy, że nie wszystkie drogi zaplanowane 

do równania są akceptowane przez mieszkańców. Część prac wzbudza 

niezadowolenie. Stąd też apel do wszystkich Sołtysów, aby dokładnie 

przeanalizować potrzeby równania poszczególnych dróg; 

Ponadto: 

- podpisano umowę na budowę ulicy Starkowskiej w Starkowie, etap pierwszy- kwota 

niespełna 600 tys. zł; 

- otwarto oferty na budowę ulicy Wiatrakowej w Kaszczorze, z uzyskanym 

dofinansowaniem w wysokości ponad 150 tys. złotych z programu Funduszy 

Ochrony Gruntów Rolnych. Zgłosiło się 10 oferentów, najlepsza oferta jest na ponad 

535 tys. złotych; 

- szacowane są koszty wykonania dokumentacji projektowej na budowę ścieżki przy 

drodze wojewódzkiej DW 305 z miejscowości Mochy do Kaszczoru. Niestety po raz 

drugi ogłaszaliśmy zapytanie i nie ma chętnych do wykonania tego zadania, więc 

otwieramy składanie ofert po raz kolejny; 

- zakwalifikowaliśmy się do programu Szatnia na Medal z projektem, który był 

składany na sanitariaty kontenerowe przy Wigwamie w Solcu; 

- planowane jest ogłoszenie przetargu na budowę żłobka w Nowej Wsi; 

- odebrano dokumentacje projektowe na budowę dróg w Barchlinie ulica Parkowa, 

Kaszczor ulica Krótka i Wiatrakowa, Osłonin ulica Gwiaździsta, Popowo Stare ulica 

Podgórna, nie otrzymano dokumentacji, mimo iż są one już po terminie, od 
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projektantów na ul. Konwaliową w Przemęcie, w Solcu na ul. Piaskową  

i w Przemęcie na ul. Zdrojową. 

- złożony został wniosek o dofinansowanie z lokalnej grupy działania na zadanie 

,,Przebudowa pomieszczeń sali wiejskiej i strażnicy OSP w Solcu Nowym na 

sanitariaty’’.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy są jakieś pytania do przedstawionych 

informacji. Pytań do powyższych informacji nie było. 

 
6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji. 

 
Odpowiedzi na interpelacje złożone w okresie międzysesyjnym: 

 
Radny Rady Gminy Przemęt Kinga Piędel. 

Interpelacja w sprawie zamontowania koszy na śmieci przy przejściu dla pieszych na  

ul. Pod Lipami przy sklepie Dino, przy moście po obu stronach, na polnej drodze między 

Kaszczorem, a Wieleniem – przedłużenie ul. Winna Góra w miejscowości Kaszczor. 

Odp. Kwestie związane z ilością pojemników na odpady w poszczególnych sołectwach  

i co za tym idzie płatnościami za ich wywóz, zostały skierowane bezpośrednio do 

wszystkich sołtysów. Informacje zwrotne trafiły do PPK Sp. z o.o., z którym gmina 

posiada umowę na bieżące utrzymanie czystości i porządku. 

 
Interpelacja w sprawie uprzątnięcia gruzu oraz pozostałości po zakończonych pracach 

budowlanych związanych z budową dróg oraz nadmiaru materiałów budowlanych 

pozostawionych na placu przy ul. Zachodniej w miejscowości Kaszczor. 

Odp. Ww. zlecenie zostało przekazane do realizacji. W przypadku materiału drogowego  

w postaci ziemi i kruszywa łamanego frakcji 31,5 - 67 mm w ilości ok. 300 ton jest on 

zdeponowany i zostanie wykorzystany do utwardzenia dróg gruntowych na terenie 

sołectwa. 

 
Interpelacja w sprawie podjęcia działań w sprawie oczyszczenia koryta rzeki Strugi 

Kaszczorskiej przepływającej przez miejscowość Kaszczor, która w ostatnim czasie 

została silnie zarośnięta trzciną i roślinnością wodną. Problem ten szczególnie dotyczy 

odcinka od strony Wielenia w okolicach mostu. 

Odp. Interpelacja została przekazana do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 

Polskie Zarząd Zlewni w Zielonej Górze. 
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Interpelacja dotycząca podjęcia interwencji w sprawie stanu technicznego niektórych 

odcinków dróg: utwardzenie drogi ok. 20 m od wjazdu na ul. Polną oraz zasypanie dziur 

i wyrównanie nawierzchni na ul. Rolnej w miejscowości Kaszczor.  

Odp. Ww. odcinki są ujęte w corocznym planie mechanicznego równania dróg 

gruntowych i naprawa ich nawierzchni zostanie przeprowadzona do końca maja br. 

 

Interpelacja dotycząca wyrównania nawierzchni i uporządkowania ścieżki rowerowej 

pomiędzy Kaszczorem, a Wieleniem. 

Odp. Interpelacja została przekazana do Nadleśnictwa Kościan. 

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Wolsztyńskiemu. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Przemęt Monika Maćkowiak otworzyła dyskusję.  

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak poinformowała, że przedmiotowa 

uchwała dotyczy udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wolsztyńskiemu  

na wypłatę odszkodowań za grunty przeznaczone pod budowę ścieżek rowerowych 

od miejscowości Przemęt do miejscowości Sączkowo oraz od miejscowości 

Sączkowo do miejscowości Bucz na łączną kwotę w wysokości 569.777,00 złotych. 

Otworzyła dyskusję nad przedmiotową uchwałą. Zapytała, czy ktoś z Radnych 

chciałby zabrać głos?  

Zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu uchwały.  Głosów w dyskusji nie było. 

Radni zapoznali się z treścią projektu uchwały i nie zgłosili do niego uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

 
WYNIKI IMIENNEGO GŁOSOWANIA RADNYCH GMINY PRZEMĘT 

w dniu 21 maja 2025 r. na XIV sesji IX kadencji Rady Gminy Przemęt 

w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  

Powiatowi Wolsztyńskiemu. 

 

Lp. Imię i Nazwisko Obecność Głos 

„za” 

Głos 

„przeciw

” 

Głos 

„wstrzymujący 

się” 

obecny nieobecny 

1.  Anna Barczyńska x 
 

x   

2.  Bernadeta Golińska x  x   

3.  Jarosław Klecha x  x   

4.  Jerzy Klecha  x  x   

5.  Justyna Klecha x  x   

6.  Piotr Kokornaczyk x  x   
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7.  Joanna Koziołek x  x   

8.  Monika Maćkowiak x  x   

9.  Justyna Mania x  x   

10.  Kinga Piędel x  x   

11.  Jan Rademacher x  x   

12.  Tomasz Szenknecht x  x   

13.  Elżbieta Wita x  x   

14.  Łukasz Wojciechowski x  x   

15.  Szymon Wojciechowski x  x   

 

Liczba radnych biorących udział  

w głosowaniu 

15 

Głosów „za” 15 

Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 

 

Rada Gminy Przemęt w obecności 15 radnych biorących udział w głosowaniu 

przyjęła jednogłośnie uchwałę Nr 93/2025 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Wolsztyńskiemu, która stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Wolsztyńskiemu. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Przemęt Monika Maćkowiak otworzyła dyskusję.   

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak poinformowała, że przedmiotowa 

uchwała dotyczy udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wolsztyńskiemu  

w wysokości 1.400.000,00 zł., z przeznaczeniem na dofinansowanie przebudowy 

drogi powiatowej 3820P Barchlin do granicy Powiatu. Otworzyła dyskusję nad 

przedmiotową uchwałą. Zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos?  

 

Radny Rady Gminy Kinga Piędel, zwróciła się do Przewodniczącego Rady Gminy  

z pytaniem, czy znany jest cel na jaki mają zostać przeznaczone ww. pieniądze  

o które poprosiło Starostwo Powiatowe. Poinformowała, że od 4 kwietnia br. w poście 

zamieszczonym na stronie internetowej przez Starostwo jest podana informacja 

następującej treści cyt. „Na terenie gminy Przemęt trwają prace związane z długo 

wyczekiwaną przebudową drogi Powiatowej 3820P Barchlin granica Powiatu.  

W ramach inwestycji zostanie wykonana podbudowa tłucznia kamiennego,  

a następnie wykonane zostaną nowe warstwy bitumiczne na jezdni o szerokości  
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6 metrów. W ramach inwestycji powstanie również dwumetrowa ścieżka rowerowa na 

odcinku od Barchlina do Poświętna oraz zostaną doświetlone wszystkie przejścia dla 

pieszych. W efekcie podniesione zostaną parametry techniczne drogi, ale przede 

wszystkim poprawi się komfort jazdy i bezpieczeństwo kierowców, jak również 

pieszych i rowerzystów. Po czym zgodnie z umową koniec prac ma nastąpić 15 lipca 

tego roku. Wartość inwestycji wynosi 13.762.600,30 zł. Powiat Wolsztyński pozyskał  

z Programu Polski Ład na realizację tej inwestycji 10.765.103,29 zł. Pozostała kwota 

pochodzi z budżetu Powiatu Wolsztyńskiego”. W związku z powyższym ponowiła 

pytanie – na jaki cel mają zostać przeznaczone środki pieniężne w wysokości milion 

czterysta tysięcy zł. Dodała, że za taką kwotę w naszej gminie jest wiele potrzeb  

do zrealizowania np. remont sali gimnastycznej w szkole w Kaszczorze czy też 

utwardzenie dróg. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała Radnej za 

wypowiedź. Stwierdziła, że osobiście takiej informacji i wiedzy nie posiada na jakie 

zadanie ma zostać przeznaczona ww. kwota. Poprosiła Wójta Gminy Przemęt lub 

Radną Powiatu Wolsztyńskiego i członka Zarządu Powiatu Wolsztyńskiego w jednej 

osobie o ustosunkowanie się do przedmiotowego tematu. Poprosiła o zabranie głosu 

Wójta Gminy. 

 
Wójt Gminy Przemęt Janusz Frąckowiak nawiązując do odczytanej informacji przez 

Radnego Gminy Kingę Piędel stwierdził, że nie ma wiedzy w powyższym zakresie. 

Poinformował, że dnia 28 kwietnia br. wpłynęło pismo ze Starostwa Powiatowego  

w Wolsztynie informujące o planowanym złożeniu przez Starostwo wniosku  

o dofinansowanie do budowy ścieżek rowerowych w Powiecie Wolsztyńskim na 

terenie gminy Przemęt. Wójt zaznaczył, że z w/w pisma wynikało, iż na odpowiedź 

miał tylko dwa dni. Z przedmiotowego pisma wynika, że do zrealizowania 

powyższych zadań własnych Starostwa będzie wymagany wkład własny gminy 

Przemęt w wysokości 30% wartości zadania tj. 3.948.000,00 zł. Odpowiedź  

w przedmiotowym zakresie tematycznym została udzielona 5 maja 2025 r. Wójt  

w odpowiedzi wskazał, iż z uwagi na zasadność i celowość ww. inwestycji Gmina 

Przemęt wyraża wolę współfinansowania powyższych zadań w latach 2026 – 2027  

w zakresie wkładu własnego Powiatu w wysokości nie większej niż 15% wartości 

zadania, tj.50% wkładu własnego. Poinformował również, że gmina wykonała  

w 100% projekty na ścieżki Przemęt - Sączkowo, Sączkowo – Bucz. Podziękował 

Radnym Rady Gminy za podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
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Powiatowi Wolsztyńskiemu z przeznaczeniem na wypłatę odszkodowań na 

nieruchomości przeznaczone pod budowę ścieżek rowerowych od m. Przemęt do  

m. Sączkowo oraz od m. Sączkowo do m. Bucz wzdłuż drogi powiatowej 3820P  

w wysokości 569.777,00 zł. (dalej w wypowiedzi ok. 600 tys. zł). Stwierdził,  

iż z własnej inicjatywy dnia 30 kwietnia br. pojechał na Zarząd Powiatu 

Wolsztyńskiego na którym była także obecna Radna Powiatu Wolsztyńskiego 

Patrycja Pabich. Mając na względzie dobro mieszkańców gminy Przemęt i przede 

wszystkim ich bezpieczeństwo, Wójt poinformował Zarząd Powiatu Wolsztyńskiego, 

że jeżeli będzie złożony wniosek na dofinansowanie do ścieżki pieszo – rowerowej, 

to gmina Przemęt, będzie mogła partycypować w 50 procentach kwoty, którą dołoży 

Powiat, a nie w 100 procentach, ponieważ w tym sensie, to 70 procent byłoby tutaj  

z wniosku od państwa, a 30 procent z budżetu gminy. Pytanie, gdzie w tym 

wszystkim jest udział Powiatu? Wójt nawiązując do przygotowanego projektu 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wolsztyńskiemu  

w kwocie 1.400.000,00 zł, na dofinansowanie inwestycji stwierdził, iż były 

przeprowadzone rozmowy ze Starostą Wolsztyńskim na temat tego dofinansowania 

do ww. inwestycji. Jednak były one uwarunkowane uzgodnieniami, które powiat musi 

wykonać m.in. kwestie naprawy pomostów, ustawienia znaków prędkości w naszej 

gminie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała Wójtowi  

za wypowiedź. Poprosiła Radną oraz Członka Zarządu Powiatu Wolsztyńskiego 

Patrycję Pabich o zabranie głosu. 

 
Radna oraz Członek Zarządu Powiatu Wolsztyńskiego Patrycja Pabich podziękowała 

za otrzymane wsparcie finansowe i zgodność w głosowaniu nad uchwałą dotyczącą 

pomocy finansowej dla Powiatu Wolsztyńskiego w wysokości ok. 600 tys. zł. 

przeznaczoną na wypłatę odszkodowań za nieruchomości przeznaczone pod 

budowę ścieżek rowerowych przy drogach powiatowych na odcinkach od m. Przemęt  

do m. Sączkowo i od m. Sączkowo do m. Bucz tak ważnej inwestycji. Poinformowała, 

że remont drogi powiatowej Barchlin – granica powiatu został przedłużony i będzie 

trwał do 15 lipca. Stwierdziła, że Wójt Gminy Przemęt będąc dnia 30 kwietnia br. 

na Zarządzie Powiatu Wolsztyńskiego zadeklarował pomoc finansową dla Powiatu 

Wolsztyńskiego w kwocie 1.400.000,00 zł na wsparcie inwestycji pn.: Przebudowa 

drogi powiatowej 3820P Barchlin – granica powiatu”. Powiedziała również,  
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że Wicestarosta Mariusz Silski uznał, że decyzję ostateczną podejmują radni. 

Poprosiła radnych o pomoc w przyznaniu powyższej kwoty na ww. inwestycję. Jeżeli 

chodzi o przekazanie ww. kwoty na konkretne prace inwestycyjne w przedmiotowej 

sprawie, to stwierdziła, że nie posiada wiedzy na ten temat. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź 

Radnej powiatowej i stwierdziła, że obecność na sesji Starosty Wolsztyńskiego 

byłaby w tej sytuacji nieodzowna, ponieważ jego prośba w sumie o blisko 6 milionów 

zł., na inwestycje w zakresie dróg i ścieżek powiatowych, to duże wsparcie finansowe 

dla starostwa z budżetu gminy Przemęt.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak poprosiła o zabranie głosu Radną 

Justynę Klecha. 

 
Radna Rady Gminy Justyna Klecha stwierdziła, że ubolewa nad tym, że na 

dzisiejszej sesji nie ma Starosty Wolsztyńskiego. Nawiązała do pisma, które zostało 

wysłane ze Starostwa Powiatowego do Wójta Gminy Przemęt i stwierdziła, że  

w piśmie tym jest wyszczególnienie wsparcia finansowego inwestycji drogowych  

z gminy Wolsztyn w kwocie 3 milionów zł. oraz 1 milion 700 tys. zł z gminy Siedlec,  

w roku 2024 -2025 (do chwili obecnej) na realizowanie ich przez Powiat Wolsztyński. 

Poinformowała, że gmina Przemęt również wspiera finansowo inwestycje przy 

drogach powiatowych.  Zapytała jaka suma została przekazana przez gminę Przemęt 

na wspieranie inwestycji realizowanych przez powiat.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź radnej 

i poprosiła o zabranie głosu wójta. 

 
Wójt Janusz Frąckowiak odpowiedział, że są obowiązki, które gmina ma wpisane  

w ustawie oraz zgodnie z tym, co zgłosiła Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury  

i Spraw Społecznych potrzeby remontowe w szkole w Kluczewie są bardzo duże. 

Jest to obowiązek gminy, nie powiatu, nie województwa. Powiat ma również swoje 

obowiązki, które w ramach porozumień może realizować. Stwierdził, że przekazanie 

dla powiatu kwoty niespełna sześćset tysięcy zł, na wykup gruntów, to dobry gest  

w kierunku powiatu, ponieważ są to grunty powiatowe i zadanie powinno być 

realizowane przez powiat, a docelowo będzie jednak finansowane przez gminę 

Przemęt.  
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Wójt oddał głos Skarbnik Gminy Przemęt, która wyjaśniła, że gmina Przemęt na 

realizację zadań z zakresu właściwości Powiatu w latach 2020 – 2024 ze środków 

budżetu gminy przeznaczyła kwotę ponad 8 milionów 600 tys. zł., czyli blisko  

9 milionów. Na kwotę tą składały się: zadania realizowane, stricte dotacje dla Powiatu 

na dofinansowanie chociażby przebudowy drogi Powiatowej Przemęt-Bucz, (w roku 

2020 ponad 800 tys. zł.) wykonanie projektów na budowę ścieżek Błotnica – 

Radomierz - Błotnica - Starkowo, przekazanie środków na wypłatę odszkodowań pod 

budowę tych ścieżek, budowę ścieżek Błotnica-Radomierz, Błotnica-Starkowo, jak  

i również wykonanie projektu, przekazanie środków na wypłatę odszkodowań, jak  

i budowa ścieżki rowerowej na odcinku Bucz-Barchlin. Ta ostatnia, która miała 

miejsce w 2024 roku. Łączna wartość tych wszystkich inwestycji to kwota blisko  

9 milionów złotych. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź 

Wójtowi i Skarbnik gminy i poprosiła o zabranie głosu Radnej Joanny Koziołek. 

 
Radny Rady Gminy Joanna Koziołek nawiązując do wcześniejszych wypowiedzi 

Radnych i wypowiedzi Wójta, stwierdziła, że wszyscy widzą, iż powiat ma swoje 

zadania. Jednakże gmina ma też swoje zadania i każdy dysponuje swoim budżetem. 

Poinformowała również, że widoczne jest też to, że nasza gmina przez wiele lat 

bardzo aktywnie uczestniczy w realizacji zadań powiatu cyt. „Nigdy się od tego nie 

wymigiwaliśmy”. Powiedziała, że spore pieniądze gmina Przemęt przeznaczała 

chociażby dzisiaj na wykup gruntu. Kolejna deklaracja około dwóch milionów na 

realizację zadania, jeżeli powiat otrzyma dofinansowanie. Gdyby to wszystko 

policzyć, to już jest ok. trzech milionów dofinansowania, biorąc pod uwagę projekt do 

tej ścieżki pieszo rowerowej. Stwierdziła, że jest przeciw temu, żeby przeznaczać te 

milion czterysta na niewiadomy cel i że nie wiemy, czy to zadanie będzie realizowane 

na terenie naszej gminy, czy w innym miejscu. Uważa, że jest bardzo dużo 

poważnych inwestycji na terenie naszej gminy, chociażby budowa żłobka dla 

naszych dzieci, praca dla naszych mieszkańców i wiele innych rzeczy. 

Poinformowała również, że budowane są też drogi gminne w Nowej Wsi, trwa 

oczekiwanie na drogę gminną - Polną od wielu lat i uważa, że te środki powinny 

zostać w naszym budżecie. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź radnej 

Joanny Koziołek i poprosiła o zabranie głosu Radnego Jerzego Klecha. 
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Radny Rady Gminy Jerzy Klecha poinformował, że w ubiegłym roku Radni i Wójt 

wyrazili chęć na dofinansowanie do tej drogi dla powiatu. Stwierdził, że powiat 

przedstawił tę sprawę w ten sposób, że inwestycja zostanie zrealizowana  

z dofinansowaniem, bądź bez dofinansowania z gminy do tej inwestycji. Starostwo 

nie chciało od nas dofinansowania, które mogliśmy przekazać w ubiegłym roku na to 

zadanie. Radny stwierdził, że widocznie na ten cel te pieniądze nie są potrzebne. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź 

radnego Jerzego Klecha i poprosiła o zabranie głosu radnego Łukasza 

Wojciechowskiego. 

 

Radny Rady Gminy Łukasz Wojciechowski zwrócił się do wójta, ze stwierdzeniem,   

iż wójt dwukrotnie zadeklarował kwotę milion czterysta tysięcy zł na to 

dofinansowanie, mianowicie 30 kwietnia i 23 kwietnia w Urzędzie Gminy  

w Przemęcie. Ponadto nawiązując do wypowiedzi Radnego Jerzego Klechy, radni 

deklarowali również kwotę miliona złotych i Starostwo ma prawo o tą kwotę zwracać 

się jako o dofinansowanie inwestycji. W nawiązaniu do powyższego do 

przedstawionego pisma, to stwierdził, że jest w nim napisane cyt. „do chwili obecnej 

gmina Wolsztyn w roku 2024-2025 wsparła drogowe inwestycje realizowane przez 

Powiat Wolsztyński kwotą 3 milionów, a gmina Siedlec kwotą milion siedemset 

złotych”. Poinformował, że ścieżka rowerowa Radomierz – Błotnica - Starkowo oraz 

Barchlin - Bucz to były inwestycje gminy Przemęt i to była nasza inicjatywa, więc 

dlatego nasza gmina nie jest tutaj wpisana, bo to nie była inwestycja realizowana 

przez Starostwo, tylko od początku do końca przez gminę Przemęt. Stwierdził 

również, że mowa jest o kwotach przyszłościowo. Powiedział, że w piśmie jest zapis, 

że Zarząd Powiatu Wolsztyńskiego planuje złożyć wniosek na dofinansowanie 

budowy ścieżek rowerowych w Powiecie Wolsztyńskim, w tym ścieżek na terenie 

gminy Przemęt, na odcinku Przemęt-Sączkowo-Bucz, Poświętno do granicy Powiatu, 

od Osłonin - Olejnica -Radomierz. Jeśli uda się pozyskać faktycznie przez Powiat 

dofinansowanie na realizację tych ścieżek, to na dzień dzisiejszy niemalże jesteśmy 

w stanie objechać gminę Przemęt na rowerze. Wyraził pozytywną opinię o tym, aby 

kwotę milion czterysta złotych przeznaczyć na budowę tej drogi powiatowej Barchlin-

granica powiatu. Powiedział, że widać naocznie, że ta droga powstaje, a ścieżka 

rowerowa jest skończona i że ważne są gminne inwestycje drogowe, ale budowa 
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ścieżek przez powiat jest też ważna dla bezpieczeństwa naszych mieszkańców  

z terenu gminy Przemęt, bo przede wszystkim mieszkańcy gminy Przemęt będą 

korzystać z tych ścieżek. Wyraził pozytywną opinię, aby tą kwotę przekazać 

Powiatowi Wolsztyńskiemu. Zwracając się do Przewodniczącego Rady zgodził się  

z wypowiedzią i stwierdził cyt. „jak można deklarować milion czterysta złotych nie 

wiedząc na co”. Ponadto stwierdził, że w piśmie Starostwa jest prośba o wsparcie 

inwestycji pod nazwą przebudowa drogi powiatowej 3820P, Barchlin - granica 

Powiatu.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak zwróciła się do Radnego Łukasza 

Wojciechowskiego z przypomnieniem, że kwestia przeznaczenia jakichkolwiek 

środków finansowych jest po stronie Rady Gminy. Stwierdziła, że jeśli wójt 

zadeklarował konkretną kwotę, w tym przypadku milion czterysta złotych to jest 

pierwszy etap rozmów w przedmiotowej sprawie. Poinformowała również, że wójt 

później przedstawił propozycje radnym, która została poddana analizie na komisjach 

wspólnych. Nawiązując do zadanego pytania przez Radnego Łukasza 

Wojciechowskiego zwróciła się również z pytaniem czy on sam ma wiedzę na co 

będą przeznaczone te środki? W odpowiedzi Radny Wojciechowski wskazał, że tak 

jak jest w piśmie, środki maja być przeznaczone na dofinansowanie przebudowy 

drogi powiatowej 3820P. Przewodnicząca nawiązując do przedstawionej informacji 

przez radną Kingę Piędel przypomniała Radnemu , że wszystkie środki finansowe na 

omawianą inwestycję są zabezpieczone. 

 
Wójt Gminy Przemęt Janusz Frąckowiak zwrócił się Radnego Łukasza 

Wojciechowskiego stwierdzając, że nie podważa jego wypowiedzi. Poinformował, że 

podczas rozmowy ze Starostą Wolsztyńskim zdeklarował kwotę dwóch milionów zł. 

Podkreślił, że jako wójt jest zobowiązany przedstawić radnym projekt uchwały i to 

uczynił. Wcześniejszy projekt uchwały o pomocy finansowej dla Powiatu 

Wolsztyńskiego na zaproponowaną kwotę ok. 600 tys. zł został przez radnych 

przyjęty. Poprosił Radnego Łukasza Wojciechowskiego o przedstawienie 

zadeklarowanej kwoty w przedmiotowym projekcie uchwały.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź 

Wójtowi i poprosiła o zabranie głosu Radnego Łukasza Wojciechowskiego. 
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Radny Rady Gminy Łukasz Wojciechowski odpowiedział, że zadeklarowana przez 

Wójta w przedmiotowej uchwale, to kwota w wysokości milion czterysta tysięcy zł.  

 

Wójt Gminy Przemęt Janusz Frąckowiak kontynuując swoją wypowiedź, 

poinformował, że zadeklarował powyższe kwoty dwudziestego czwartego kwietnia, 

trzydziestego kwietnia na przebudowę drogi powiatowej 3820P Barchlin do granicy 

powiatu. Ponadto stwierdził, że podczas rozmów ze starostą była jeszcze poruszona 

kwestia dotycząca powstania ścieżki do granicy powiatu, która jest zaprojektowana. 

Zaznaczył, że zgodnie z wcześniejszą wypowiedzią swojego zastępcy 

porównywalnie 600 tys. zł. kosztuje wybudowanie drogi – ul. Starkowska  

w Starkowie. Wspomniał również o drogach w Błotnicy i Radomierzu. Podziękował 

radnym za podjęcie uchwały o pomocy finansowej dla Powiatu Wolsztyńskiego na 

blisko 600 tys. zł. na grunty, które będą własnością powiatu. Poprosił radnego 

Łukasza Wojciechowskiego o to, że gdy będzie budowana droga w Przemęcie  

i zdeklaruje, że jeżeli pozyska środki z zewnątrz, od powiatu, na połowę drogi 

gminnej, to będzie sukces. Stwierdził, że dzisiaj decydujemy się na to, że dzielimy 

gminne pieniądze mieszkańców gminy, ponieważ powiat też jest utrzymywany  

z podatków mieszkańców gminy Przemęt, nie ma innych środków, tylko też jest to 

pomoc finansowa w subwencjach i dotacjach. Poinformował, że decyzja  

w przedmiotowej sprawie należy do radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź 

Wójtowi i poprosiła o zabranie głosu Radnego Kingi Piędel. 

 
Radny Rady Gminy Kinga Piędel zwróciła się do Radnego Powiatu Wolsztyńskiego 

Patrycji Pabich i Skarbnik Gminy Bożeny Cwiklińskiej z  pytaniem, czy skoro 

inwestycja się toczy, umowa została podpisana z Polskiego Ładu i powiat otrzymał 

10 milionów 700, a wartość inwestycji to 13 milionów z „hakiem”, tak jak zostało to 

przedstawione w  informacji starostwa w poście na Facebooku, że starostwo posiada 

zabezpieczone środki finansowe, to czy ta inwestycja bez wsparcia finansowego  

z budżetu gminy Przemęt zakończy się, czy się nie zakończy? Stwierdziła, że na tą 

chwilę nie posiada w tym zakresie in formacji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź 

Radnej Kingi Piędel i poprosiła o zabranie głosu Skarbnik Gminy. 
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Skarbnik Gminy Bożena Ćwiklińska odpowiedziała, że nie posiada wiedzy  

w kwestiach finansach dotyczących przedmiotowej inwestycji oraz czy się zakończy 

ta inwestycja, czy też nie. Stwierdziła jednak, że podpisując umowę z wykonawcą na 

realizację inwestycji, to musi być zabezpieczona cała kwota, tak jak wynika  

z projektu, z kosztu realizacji tej inwestycji. Także w momencie podpisania umowy  

z wykonawcą, jednostka, samorząd musi mieć w całości zabezpieczone środki na 

realizację tej inwestycji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź 

Skarbnik Gminy i poprosiła o zabranie głosu Radnego Joannę Koziołek. 

 

Radny Rady Gminy Joanna Koziołek nawiązując do wypowiedzi Łukasza 

Wojciechowskiego stwierdziła cyt. „zarzucanie tutaj, że naszą fanaberią było 

budowanie ścieżki z Radomierza do Błotnicy, z Błotnicy do Starkowa, a Powiat tego 

nie chciał, no jest to troszeczkę niepoważne”. Poinformowała, że ścieżki te gdyby nie 

zostały wybudowane z własnej inicjatywy, z własnych środków finansowych gminy  

i pozyskiwania olbrzymich pieniędzy przez włodarzy gminy Przemęt, to tych ścieżek, 

nie byłoby jeszcze długo, długo, długo. Nawiązując ponownie do wypowiedzi 

radnego Łukasza Wojciechowskiego, że niedługo będziemy mogli gminę objechać po 

ścieżkach rowerami, podkreśliła, że to tylko dzięki decyzjom radnych gminy Przemęt, 

dzięki pracy władz gminy, wójta, jego staraniom, a nie „fanaberią” powiatu można 

dokonać inwestycji drogowych na terenie gminy Przemęt przy drogach powiatowych. 

Poinformowała również, że powiat realizując inwestycje na terenie powiatu 

wolsztyńskiego, to zwracają się za każdym razem o pomoc finansową na wkład 

własny, nie otrzymując tych środków pieniężnych praktykują w taki sposób, aby  

w późniejszym czasie i tak pozyskać fundusze dotacyjne. Stwierdziła, że jest przeciw 

przekazywaniu miliona czterysta złotych dla Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź 

Radnej Joanny Koziołek i poprosiła o zabranie głosu Radnego Łukasza 

Wojciechowskiego. 

 

Radny Rady Gminy Łukasz Wojciechowski stwierdził, że powyższą inwestycję 

zdecydowanie realizował Wójt z pracownikami, nie powiat. Powiedział, że każdy  

z radnych ma prawo zabierania głosu, każdy ma wolę wypowiedzi. 
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Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź 

Radnego Łukasza Wojciechowskiego. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak nawiązując do wypowiedzi 

Radnego Łukasza Wojciechowskiego stwierdziła, że powyższą inwestycję 

przytoczoną przez Radną Joannę Koziołek realizowała gmina. Przewodnicząca 

podkreśliła, że tak jak Radny Wojciechowski wspomniał, zadanie realizowała gmina, 

ponieważ  Radni podejmowali  uchwałę o przyznaniu na ten cel środków finansowych 

wspiera realizację zadań nawet z zakresu Powiatu Wolsztyńskiego i dotyczy to 

między innymi realizacji inwestycji dotyczącej budowy ścieżki Starkowo-Błotnica- 

Radomierz, która od wielu lat była bardzo potrzebna. Realizacja tej inwestycji nie 

była zaplanowana przez Starostwo. Wykonana została w całości przez gminę 

Przemęt. Dzięki zaangażowaniu środków finansowych gminy i decyzji radnych  

o przyznawaniu funduszy rada jest za tym, żeby budować dalsze ścieżki. Podkreśliła 

zaangażowanie gminy w wykup gruntów przy drogach powiatowych oraz w oraz  

w nawiązaniu do tego zasadne podjęcie uchwały w zakresie przeznaczenia blisko 

600 tysięcy złotych na wykup gruntów pod ścieżkę Przemęt-Sączkowo oraz 

Sączkowo-Bucz. Dodała, że sugerowanie iż Rada Gminy nie chce budować 

kolejnych ścieżek jest nie na miejscu i mija się z celem. Potwierdziła słowa 

wypowiedziane przez radnego Łukasza Wojciechowskiego, że radni mają prawo 

zabierania głosu i każdy ma wolę wypowiedzi. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak poprosiła o zabranie głosu 

Radnemu Annie Barczyńskiej. 

 
Radny Rady Gminy Anna Barczyńska stwierdziła, że z informacji przekazanych przez 

Skarbnik Gminy wynika., że w latach 2020-2024 wynika, że przekazano do starostwa 

środki finansowe w wielkości 8,6 miliona złotych. Oznacza to, że bardzo wspierano 

finansowo Starostwo Powiatowe. Powiedziała, że osobiście uważa, że istnieją 

również własne inwestycje, działania, gdzie istnieje obowiązek ich realizowania. 

Stwierdziła również, że wójt wspomniał, na przykład sprawę dofinansowania zakupu 

samochodu dla OSP Bucz.  Wiem oficjalnie, że na stronie ministerstwa właśnie OSP 

Bucz już jest wykazany. Samochód ma kosztować półtorej miliona, z czego 500 

tysięcy ma dołożyć ministerstwo, to stwierdziła, że dotyczy inwestycji w zakup 

samochodu w wysokości okrągłego milion. Podkreśliła, że pieniądze warto by było 
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zostawić w gminie i zabezpieczyć je na poczet między innymi też samochodu,  

a jeżeli nie, to przeznaczyć chociażby na inne środki, które są niezbędne dla 

mieszkańców właśnie naszej gminy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź radnej 

Anny Barczyńskiej i poprosiła o zabranie głosu Radnej Bernadecie Golińskiej. 

 
Radny Rady Gminy Bernadetta Golińska stwierdziła, że dyskusja w przedmiotowym 

temacie rozwinęła się przed głosowaniem i jest bardzo złożona. Poinformowała, że 

jej dzisiejszą intencją było głosowanie za przyznaniem Powiatowi dofinansowania  

w kwocie 1.400.000,00 zł. W związku z wszystkimi wypowiedziami, które zostały 

wypowiedziane uzasadniła, dlaczego decyzję taką, a nie inną podejmie. Podkreśliła, 

że dla niej wszystkie sprawy i inwestycje, które są realizowane i będą realizowane na 

terenie gminy Przemęt są niezwykle ważne. Stwierdziła, że mając na uwadze fakt, że 

dzisiejsze czasy niosą za sobą takie wyzwania, które zawsze wiążą się z tym, że 

wolne środki bardzo trzeba oszczędzać i dofinansowywać, to prawie każda 

inwestycja wiąże się z tym, że są potrzebne zwiększone i nieoczekiwane czasami 

koszty. Powiedziała, że tak jak wszyscy jej przedmówcy starali się przedstawić swoje 

racje i nie ma tutaj osoby, która by była w stanie kogokolwiek racje podważyć. Bardzo 

ubolewa nad tym, że nie ma dzisiaj na sesji osób ze Starostwa, które rzeczywiście są 

decydentami i osobami, które rzeczywiście mają pełną wiedzę na temat 

realizowanych przez Powiat zadań od początku do końca. Jest to dla niej trudne, 

ponieważ ta droga jest dla niej bliska. Wie z doświadczenia, jak dla mieszkańców ta 

droga jest ważna. Stwierdziła również, że od początku była za tym na różnych 

spotkaniach wewnętrznych rady gminy, żeby jednak wspierać w tej inwestycji Powiat, 

dlatego, że być może jest to ostatnia inwestycja z tak wysokim wkładem własnym 

zewnętrznym. Myśli, że już się to nie powtórzy. W związku z uzyskaniem tak 

wysokiego dofinansowania, prosiła wszystkich Radnych, wcześniej, żeby jednak 

dokonać wszelkich starań, czasem trudnych, z wyrzeczeniami, żeby ta droga została 

ukończona. Poinformowała, że ta droga, jeśli chodzi o jej realizację i ukończenie, 

stała pod wielkim znakiem zapytania. Powiat zwracał się do nas o dofinansowanie  

z prośbą najpierw o jedną kwotę, potem się nagle okazało, że są trzy potrzebne, 

potem pięć milionów. Powiedziała, że ciągle są jakieś kwoty, które nie mają 

dokładnego rozliczenia i rada gminy zostaje postawiona w takiej sytuacji, że do 

końca nie mamy bardzo transparentnego rozliczenia, dlaczego Powiat zwraca się do 

realizacji swojego zadania do Rady Gminy. Wyraziła swoje zadowolenie z tego, że 
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udało się dokonać takich zabiegów, nazwała to tak cyt. „kolokwialnie” ze strony 

Starostwa, że ta droga, która miała być tylko w połowie realizowana, jest realizowana 

do końca. Ma nadzieję, że obiecana ścieżka pieszo-rowerowa od skrzyżowania 

Popowo Stare - Poświętno do końca Powiatu, tak jak jest to deklarowane w pismach i 

słownie zostanie zrealizowana. Stwierdziła, że należy zacząć weryfikować 

prawdomówność osób, które są decydentami w naszych samorządach. Powiedziała, 

że w ubiegłym roku pismo, które zostało skierowane od Zarządu Powiatu do Rady 

Gminy na kwotę wsparcia trzech milionów złotych, było poddane głębokiej analizie 

Rady Gminy, czy nasz samorząd stać na to, żeby z wolnych środków, czy 

poświęcając inne ważne inwestycje przyznać trzy miliony złotych na inwestycje 

powiatowe. Po bardzo trudnych analizach wszystkich Radnych gminy Przemęt 

okazało się, że poświęcając pewne inwestycje jesteśmy w stanie deklarować milion 

złotych. Pismo zostało wysłane do Powiatu z zaznaczeniem faktu, że jeśli ten milion 

przekażemy, Powiat zobowiązuje się do złożenia wniosku na inwestycje ścieżki 

pieszo-rowerowej na odcinku Bucz – Sączkowo, Sączkowo-Przemęt.  

W przytoczonym wcześniej piśmie jest napisana treść, że Powiat składa do końca 

maja w trudnych okolicznościach, oczywiście szybkich wyzwań dla Pana Wójta, czy 

się dokładamy, czy nie, żeby ten wniosek mógł być złożony, ale finalnie Powiat 

deklaruje się, że ten wniosek zostaje złożony, obejmuje wymienioną wcześniej 

przeze mnie inwestycję, bardzo kosztowną na kwotę 6 milionów 600 lub 500, czyli 

niejako wywiązuje się z warunku rady gminy, żeby przyznać ten milion. Powiedziała 

również, że przeznaczono dzisiaj dla powiatu kwotę ok. 577 milionów zł., czyli z 

obiecanego  

i deklarowanego wcześniej, po spełnieniu warunków miliona zostaje trochę ponad 

400 tysięcy. Poinformowała, że w związku z tym, że nie ma możliwości 

wyodrębnienia z żądanego milion 400, tej kwoty 400, nie może postąpić inaczej. 

Stwierdziła, że będzie głosować za przyznaniem tej kwoty, żeby te inwestycje mogły 

być zrealizowane. Powiedziała, że wcześniejszych wypowiedziach bardzo zasadne 

pytanie, na co Powiat przeznacza te pieniądze. Poinformowała, że to jest dość 

nieodpowiedzialne, prosić o tak wysoką kwotę, jednocześnie nie przedstawiając 

konkretnych faktów przez Powiat. Jest rzeczywiście bardzo istotne i ważne, bo to nie 

jest 14 tysięcy. To jest naprawdę duże obciążenie budżetu gminy. Podejmując 

decyzję na tak oznajmiła, że jej domniemanie w kierunku tym, że Powiat deklarując 

samorządowi gminy w ubiegłym roku w piśmie, że nie jest w stanie zaciągnąć 

kredytu na wyżej wymienioną kwotę realizacji tej drogi, która jest teraz realizowana, 
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nie ma też wolnych środków, żeby pokryć tą kwotę, która wynikała z kolejnego 

przetargu i dlatego powiat skierował prośbę o pomoc finansową. Założyła, że 1 milion 

440 tys. zł powiat przesunął z innego zadania, mając nadzieję, że gmina wesprze tę 

inwestycję. Poinformowała, że posiada wiedzę, że działając w samorządzie nie 

można domniemywać dotacji i trzeba wiedzieć, czy środki finansowe są, bądź nie są 

zabezpieczone na inwestycje. Stwierdziła, że ta inwestycja jest inwestycją wyjątkową 

i prawdopodobnie z tymi wszystkimi pieniędzmi, które zostaną przekazane do 

rolników jako odszkodowanie, tak plus minus to będzie 15 milionów. Jednocześnie 

podkreśliła, że rozumie wszystkie argumenty, które zostały tutaj przekazane. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak przypomniała, że w ubiegłym roku 

Starostwo Powiatowe nie skorzystało z kwoty w wysokości milion zł, o którym była 

mowa we wcześniejszych wypowiedziach i o którym też wspomniał o tym Radny 

Łukasz Wojciechowski. Stwierdziła, że jesteśmy w trakcie roku budżetowego i prośba 

o takie kwoty jest troszkę niepoważną prośbą ze względu na to, że nie odbyło się 

żadne ponowne spotkanie w tym zakresie z przedstawicielami Starostwa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak poprosiła o zabranie głosu Wójta 

Gminy Przemęt. 

 

Wójt Gminy Janusz Frąckowiak powiedział, że wspomniano wcześniej  

o prawdomówności samorządowców czy włodarzy. Stwierdził, że jako pierwsi 

udzieliliśmy odpowiedzi Staroście i Zarządowi Powiatu Wolsztyńskiemu na temat 

tego, co deklarujemy w przypadku, gdy powiat złoży wniosek o dofinansowanie na 

przedmiotowe ścieżki. Z tego co mi wiadomo, to nie wszystkie gminy jednoznacznie 

na piśmie się zdeklarowały. Termin na moją odpowiedź w przedmiotowym zakresie 

wyznaczono do 5 maja br. Poinformował, że będąc na Zarządzie Powiatu 

Wolsztyńskiego z własnej inicjatywy zadeklarował pomoc finansową w wysokości  

2 mln. zł, aby zadbać o dobro mieszkańców gminy Przemęt. Podkreślił, że zna 

zadania jakimi powinien zająć się powiat i jakimi powinna zajmować się gmina. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź 

Wójtowi i poprosiła o zabranie głosu Radnego Joanny Koziołek. 
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Radny Rady Gminy Joanna Koziołek zaznaczyła, że ta droga jest ważna dla 

wszystkich mieszkańców gminy. Powiedziała, że uczęszczając tą drogą cieszymy 

się, że jest realizowana i będziemy mogli z niej wszyscy korzystać. Nawiązując do 

wcześniejszych wypowiedzi stwierdziła, że podpisując umowę trzeba mieć pieniądze 

na realizację zadania i nadal nie wiadomo na co ma być przeznaczona kwota milion 

czterysta złotych i dzisiaj przeznaczono blisko sześćset tysięcy na realizację nowego 

zadania. Jednak nie wiadomo czy będzie realizowane.  Stwierdziła, że jedno zadanie 

w tym zakresie został wykonane czyli projekt ścieżki wzdłuż drogi powiatowej. 

Zapytała, jaki koszt był tego projektu, ponieważ należy policzyć również wkład 

własny, który został wykonany przez gminę i na zlecenie gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź radnej 

Joanny Koziołek i poprosiła o zabranie głosu Skarbnik Gminy. 

 
Skarbnik Gminy Bożena Ćwiklińska odpowiedziała, że koszt projektu na budowę tych 

ścieżek, czyli Przemęt – Bucz - Barchlin, to łączna wartość wynosi 457.198,33 zł. na 

ten cały odcinek, która została już wydatkowana z naszego budżetu. Przewodnicząca 

dodała, że plus dzisiaj sześćset tysięcy niecałe, to mamy ponad milion. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź 

Skarbnik Gminy i poprosiła o zabranie głosu Radnego Jerzemu Klecha. 

 

Radny Rady Gminy Jerzy Klecha stwierdził, że ma wielki dylemat, ponieważ są to 

jego rejony. Stwierdził, że Powiat zadeklarował już w ubiegłym roku, że ma całą 

kwotę na wykonanie tego zadania. Nie chciał od nas tych pieniędzy. Dzisiaj 

podejmując decyzję o kwocie milion czterysta    każdy ma w swoim zakresie jakieś 

oczekiwania względem swoich miejscowości. Będzie trzeba z czegoś na pewno 

zrezygnować. Stwierdził również, że uczestnicząc w wyjazdowych posiedzeniach 

komisji rady gminy widoczne są potrzeby wydatkowania środków finansowych na 

remont dachu, podłogi, okien w szkole w Kluczewie i przedszkolu w Siekowie. Liczyć 

należy się z tym, że potrzeba tam zainwestować i będą to potężne nakłady 

inwestycyjne. 
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Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź 

Radnemu Jerzemu Klecha i poprosiła o zabranie głosu Radnego Powiatu 

Wolsztyńskiego Patrycję Pabich. 

 

Radna Rady Powiatu Wolsztyńskiego Patrycja Pabich poprosiła, że zanim Radni 

zagłosują, aby wziąć pod uwagę to, że po tej drodze uczęszczają mieszkańcy naszej 

gminy. Nawiązując do wypowiedzi Radnej Joanny Koziołek, która wspomniała jest to 

bardzo ważna inwestycja, potrzebna, łącząca dwie miejscowości stwierdziła, że  

w piśmie jest napisane wprost, że to jest wsparcie inwestycji i ten milion czterysta 

tysięcy jest przeznaczony na tą konkretną inwestycję. W imieniu Zarządu Powiatu 

Wolsztyńskiego poprosiła Radnych Rady Gminy o pozytywne wsparcie tej inwestycji  

 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podsumowując dyskusję  

w przedmiotowym zakresie sprawy dodała, że jeżeli chodzi o fakty, na chwilę obecną 

zgodnie z tym, co też przytoczyła tutaj Pani Radna Kinga Piędel, Starostwo podpisało 

umowę. Zadanie jest realizowane. Jeżeli chodzi o tą inwestycję, środki są 

zabezpieczone. Nie mamy pewności na co ma być wydatkowana kwota milion 

czterysta złotych, ponieważ nikt też z nami w tym zakresie nie rozmawiał. Stwierdziła 

również, że jeżeli chodzi o przeznaczenie kwoty milion czterysta złotych, to też nie 

ma pewności, że zostanie ona wydatkowana na zadania na terenie Gminy Przemęt. 

Zwracając się z pytaniem do Radnej Rady Powiatu Wolsztyńskiego Patrycji Pabich, 

czy jest pewność o przeznaczeniu tych środków w konkretnym celu. Po uzyskaniu 

odpowiedzi od radnej w tym zakresie stwierdziła, że radna nie jest w posiadaniu 

wiedzy w kwestii szczegółowego przeznaczenia środków finansowych  

w przedmiotowej sprawie. Poinformowała, że szanując każdy głos i każde zdanie, za 

chwilę zostanie poddana pod głosowanie przedmiotowa uchwała. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

WYNIKI IMIENNEGO GŁOSOWANIA RADNYCH GMINY PRZEMĘT 

w dniu 21 maja 2025 r. na XIV sesji IX kadencji Rady Gminy Przemęt 

w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  

Powiatowi Wolsztyńskiemu. 
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Lp. Imię i Nazwisko Obecność Głos 

„za” 

Głos 

„przeciw

” 

Głos 

„wstrzymujący 

się” 

obecny nieobecny 

1.  Anna Barczyńska x 
 

 x  

2.  Bernadeta Golińska x  x   

3.  Jarosław Klecha x  
 

x  

4.  Jerzy Klecha  x  
 

x  

5.  Justyna Klecha x  
 

x  

6.  Piotr Kokornaczyk x  
 

x  

7.  Joanna Koziołek x  
 

x  

8.  Monika Maćkowiak x  
 

x  

9.  Justyna Mania x  
 

x  

10.  Kinga Piędel x  
 

x  

11.  Jan Rademacher x  
 

x  

12.  Tomasz Szenknecht x  
 

 x 

13.  Elżbieta Wita x  
 

x  

14.  Łukasz Wojciechowski x  x   

15.  Szymon Wojciechowski x  
 

x  

 

 

Liczba radnych biorących udział  

w głosowaniu 

15 

Głosów „za”   2 

Głosów „przeciw” 12 

Głosów „wstrzymujących się”   1 

 

Rada Gminy Przemęt w obecności 15 radnych biorących udział w głosowaniu nie 

podjęła uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Wolsztyńskiemu. Głosowano w następujący sposób: za przyjęciem uchwały 

zagłosowało 2 radnych, przeciw podjęciu uchwały zagłosowało 12 radnych, 1 radny 

wstrzymał się od głosowania. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Przemęt  

na 2025 rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Przemęt Monika Maćkowiak otworzyła dyskusję. 

Zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu uchwały. 
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Skarbnik Gminy Przemęt Bożena Ćwiklińska poinformowała, że w związku z tym, że  

poprzednia uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Wolsztyńskiemu nie została podjęta istnieje konieczność wprowadzenia zmian do 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Przemęt na 2025 rok oraz do 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przemęt na lata 

2025 – 2031.Jednocześnie Skarbnik Gminy poprosiła o przerwę, aby przygotować 

autopoprawki do przedstawionych uchwał. 

 
W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy ogłosiła przerwę w obradach. 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady i jednocześnie 

poinformował, że w międzyczasie przybyli na sesję przedstawiciele Związku 

Międzygminnego OBRA Andrzej Rogozinski i Adam Kubiak. 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawki do uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Przemęt na 2025 rok. Poinformowała, że w związku z tym,  

iż uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wolsztyńskiemu 

odnośnie dofinansowania inwestycji pn. „Przebudowa drogi powiatowej 3820P 

Barchlin - granica powiatu” w kwocie 1.400.000,00 zł nie została podjęta wprowadza 

się następujące autopoprawki: dokonuje się zmian w postanowieniach projektu 

uchwały w par. 1 ust. 6, ust. 12, ust. 14,  wprowadza się zmiany w załączniku Nr 2 

 o wydatkach, w załączniku Nr 7 o wydatkach majątkowych i w załączniku Nr 9  

o dotacjach, gdzie w dziale 600-60014-6300 wycofuje się dotację w wysokości 

1.400.000,00 zł, wprowadza się zmiany w załączniku Nr 8 o Przychodach, gdzie 

zmniejsza się wysokość wprowadzanych przychodów z tytułu wolnych środków  

o kwotę 1.400.000,00 zł. 

W związku z powyższym Skarbnik Gminy poprosiła o przyjęcie autopoprawek                      

do uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Przemęt na 2025 rok. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Przemęt Monika Maćkowiak otworzyła dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było. Radni zapoznali się z treścią projektu uchwały wraz  

z  autopoprawkami i nie zgłosili do niego uwag. Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
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WYNIKI IMIENNEGO GŁOSOWANIA RADNYCH GMINY PRZEMĘT 

w dniu 21 maja 2025 r. na XIV sesji IX kadencji Rady Gminy Przemęt 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Przemęt na 2025 rok wraz  

z autopoprawkami.  

 

Lp. Imię i Nazwisko Obecność Głos 

„za” 

Głos 

„przeciw

” 

Głos 

„wstrzymujący 

się” 

obecny nieobecny 

1.  Anna Barczyńska x 
 

x   

2.  Bernadeta Golińska x  x   

3.  Jarosław Klecha x  x   

4.  Jerzy Klecha  x  x   

5.  Justyna Klecha x  x   

6.  Piotr Kokornaczyk x  x   

7.  Joanna Koziołek x  x   

8.  Monika Maćkowiak x  x   

9.  Justyna Mania x  x   

10.  Kinga Piędel x  x   

11.  Jan Rademacher x  x   

12.  Tomasz Szenknecht x  x   

13.  Elżbieta Wita x  x   

14.  Łukasz Wojciechowski x  x   

15.  Szymon Wojciechowski x  x   

 

Liczba radnych biorących udział  

w głosowaniu 

15 

Głosów „za” 15 

Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 

 

Rada Gminy Przemęt w obecności 15 radnych biorących udział w głosowaniu 

przyjęła jednogłośnie uchwałę Nr 94/2025 w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Przemęt na 2025 rok, która stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Przemęt na lata 2025 – 2031.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Przemęt Monika Maćkowiak otworzyła dyskusję. 

Zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu uchwały. 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawki do uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przemęt na lata 2025 – 2031.  
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Poinformowała, że w związku z tym, iż uchwała w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Wolsztyńskiemu odnośnie dofinansowania inwestycji pn. 

„Przebudowa drogi powiatowej 3820P Barchlin -granica powiatu” w kwocie 

1.400.000,00 zł nie została podjęta wprowadza się następujące autopoprawki:  

w załączniku Nr 1 w roku 2025 zmniejsza się o kwotę 1.400.000,00 zł wysokość 

wydatków ogółem, kwotę wydatków majątkowych, majątkowych w formie dotacji, 

kwotę przychodów budżetu i deficytu budżetu. W związku z powyższym Skarbnik 

Gminy poprosiła o przyjęcie autopoprawek do uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Przemęt na lata 2025 - 2031. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Przemęt Monika Maćkowiak otworzyła dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było. Radni zapoznali się z treścią projektu uchwały  

z autopoprawkami i nie zgłosili do niego uwag. Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

WYNIKI IMIENNEGO GŁOSOWANIA RADNYCH GMINY PRZEMĘT 

w dniu 21 maja 2025 r. na XIV sesji IX kadencji Rady Gminy Przemęt 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przemęt  

na lata 2025 – 2031 wraz z autopoprawkami.  

 

 

Lp. Imię i Nazwisko Obecność Głos 

„za” 

Głos 

„przeciw

” 

Głos 

„wstrzymujący 

się” 

obecny nieobecny 

1.  Anna Barczyńska x 
 

x   

2.  Bernadeta Golińska x  x   

3.  Jarosław Klecha x  x   

4.  Jerzy Klecha  x  x   

5.  Justyna Klecha x  x   

6.  Piotr Kokornaczyk x  x   

7.  Joanna Koziołek x  x   

8.  Monika Maćkowiak x  x   

9.  Justyna Mania x  x   

10.  Kinga Piędel x  x   

11.  Jan Rademacher x  x   

12.  Tomasz Szenknecht x  x   

13.  Elżbieta Wita x  x   

14.  Łukasz Wojciechowski x  x   

15.  Szymon Wojciechowski x  x   
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Liczba radnych biorących udział  

w głosowaniu 

15 

Głosów „za” 15 

Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 

 

Rada Gminy Przemęt w obecności 15 radnych biorących udział w głosowaniu przyjęła 

jednogłośnie uchwałę Nr 95/2025 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Przemęt na lata 2025-2031, która stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

 
11. Interpelacje i zapytania radnych. 

 
Radny Rady Gminy Przemęt Monika Maćkowiak 

Interpelacja (do Starosty Wolsztyńskiego) w sprawie wykonania prac porządkowych 

wzdłuż ul. Wczasowej w Wieleniu wraz z wykoszeniem poboczy i podcięciem odrostów 

drzew, 

 
 

12.  Wolne głosy, wnioski i informacje. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak poprosiła Wiceprzewodniczącego 

Rady Gminy Elżbietę Wita oraz Wójta Gminy Przemęt Janusza Frąckowiaka  

o zabranie głosu.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Wita poinformowała, że w tym roku 

szkolnym, szkoła w Mochach organizowała projekt pn."Od nasionka do kartonu", 

dzięki któremu dzieci poznały całą historię jak rośnie drzewo i co się dalej z nim 

dzieje. W ramach projektu zwiedzono tartak, wyłuszczarnię nasion, fabrykę produkcji 

kartonów Pana Kenkla. Była też zbiórka makulatury, sprzątanie lasu. Jednym  

z zadań było też znalezienie w gminie Przemęt najgrubszego drzewa iglastego  

i liściastego. Do tego konkursu zaproszono sołectwa. Poinformowała, że Wójt Gminy 

Przemęt objął patronatem honorowym ten konkurs. Konkurs obejmował promowanie 

naszej przyrody, poprzez znalezienie najgrubszych drzew w naszej gminie. Drzewa 

zostały odnalezione. Najgrubsze drzewo liściaste znaleziono w sołectwie Siekowo, 

jest to wiąz, który ma 690 centymetrów obwodu. Sołectwo Barchlin, najgrubsze 

drzewo iglaste, jest to modrzew 306 centymetrów obwodu. Dalej to drzewa takie jak 

dęby, które miały ponad 600 centymetrów i sosny. Spis drzew jest umieszczony na 

Facebooku gminy Przemęt i można się tam z nim zapoznać. Kolejne Sołectwa, to: 
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Solec, Siekówka, Borek, Popowo Stare, Mochy. Wiceprzewodnicząca stwierdziła 

również, że w Sołectwie Osłonin znajduje się przepiękna wierzba nad jeziorem, 

ponad 500 centymetrów obwodu, którą można tam zobaczyć. Złożyła podziękowanie 

także Sołectwom: Kaszczor, Kluczewo, Perkowo, Błotnica, Wieleń i Bucz.   

W konkursie udział wzięło 14 sołectw. Wiceprzewodnicząca wraz z Wójtem wręczyli 

listy gratulacyjne ww. Sołectwom. W nagrodę przedstawiciele sołectw, rad sołeckich, 

które były w czołówce i znalazły najwięcej tych grubych drzew, pojadą do Sierakowa  

i do Ośrodka Edukacji w Mniszkach. Poinformowała, że Wójt nagradzając 

zwycięzców w tym konkursie, zorganizuje w tym zakresie przewóz przedstawicieli 

nagrodzonych Sołectw. Zaplanowano wyjazd na dzień 14 września br. Poprosiła 

zainteresowanych sołtysów  o pozostanie po sesji w celu powyższych uzgodnień.  

 

Wójt Janusz Frąckowiak podziękował organizatorom ww. konkursu za jego 

zorganizowanie. Stwierdził, że był zaskoczony tym, że tak piękne drzewa rosną  

w naszej okolicy. Podkreślił fakt, że szkoły w terenu gminy Przemęt, działają  

w ramach promocji ekologii, w tak dużym projekcie. Pogratulował 

Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy Elżbiecie Wita zorganizowania w bieżącym jak 

i ubiegłym roku ciekawych konkursów. Podziękował za zaangażowanie, wkład pracy, 

a przede wszystkim za poświęcany czas, aby pokazać innym piękno gminy Przemęt. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak złożyła gratulacje wszystkim 

laureatom i organizatorom za zorganizowanie konkursu i stwierdziła, że był to bardzo 

dobry pomysł na zorganizowanie tego typu konkursu. Poprosiła o zabranie głosu 

przedstawicieli Związku Międzygminnego OBRA.  

 
Pracownik Związku Międzygminnego Obra Andrzej Rogozinski podziękował za 

zaproszenie na sesję. Przekazał informacje z działalności związku dotyczące  

w pierwszej kolejności folii rolniczej. Stwierdził, że nie jest to odpad komunalny, ale  

w momencie kiedy rolnicy zderzyli się z problemami z odbiorem tego odpadu, 

Związek zaangażował się w pozyskiwanie środków w poprzednich latach na 

dofinansowanie tego zadania. Dofinansowanie udało się uzyskać dwukrotnie  

z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Natomiast w bieżącym roku, pomimo  

bieżącego śledzenia wszelkich możliwości uzyskania dofinansowania, związek 

otrzymał informację, że Narodowy Fundusz ze względu na zmiany finansowania 

określonych zadań nie przewiduje takiego naboru wniosku i tego dofinansowania na 
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pewno nie będzie. Dlatego związek bardzo pozytywnie odebrał propozycję 

współpracy z firmą JOPEK, która się zgłosiła do ZM Obra z propozycją nawiązania 

współpracy z rolnikami z terenu działania ZM Obra. Wymieniona firma 

wyszczególniła określony katalog rodzaju folii rolniczych, które chciała odbierać 

nieodpłatnie. Po uzgodnieniach z kierownictwem Związku rozpoczął się nabór. 

Zamieszczono informacje nie tylko na portalach Związku, ale również przekazane 

zostały te informacje do gmin. Spotkało się to z takim bardzo pozytywnym odbiorem. 

Poprzedni odbiór tej folii odbył się w roku 2022-2023 i jest to oczywiste, że 

nagromadziło się od tego czasu sporo folii. Większość zmechanizowanych prac 

związanych ze zbiorem słomy, siana, sianokiszonek i innych produktów, które 

towarzyszą produkcji rolnej, powoduje używanie tej folii w różnej postaci  

i powstawanie tych odpadów. Poinformował, że ZM Obra zebrał wnioski, podziękował 

za zaangażowanie pracowników gmin, ponieważ w gminie Siedlec i w gminie 

Przemęt można było te deklaracje składać. Powiedział również, że tydzień temu 

pojawiła się informacja, kiedy firma poinformowała Związek, że ze względu na 

spadek cen odsprzedawanego czy zagospodarowanego surowca nie będą mogli 

zbilansować tego zadania całkowicie nieodpłatnie. Firma, z którą Związek nawiązał 

współpracę, jest podmiotem całkowicie prywatnym, nie korzysta z dofinansowań 

publicznych przy realizacji tego zadania i pojawił się mały problem z kontynuacją 

tego zadania. Między innymi było to omawiane na ostatnim zgromadzeniu związku,  

w którym uczestniczył również Wójt Janusz Frąckowiak, który przekazał wiele 

cennych uwag. Związek podjął na nowo rozmowy z tą firmą. Udało się wynegocjować 

pewnego rodzaju modyfikacje warunków, które polegają na tym, że każdy rolnik, 

który uczestniczy w tej akcji oddawania folii i posiada mniejsze ilości, czyli do 

czterech tych worków Big Bag, będzie miał możliwość odpłatności za poszczególne 

worki, czyli 25 złotych od jednej sztuki. Natomiast jeżeli ktoś ma powyżej tych 

czterech Big Bagów i więcej, nawet kilkadziesiąt ton, to wtedy wszyscy mają taką 

zryczałtowaną opłatę w wysokości 100 złotych. Związek był koordynatorem i trzeba 

było to skonsultować ze wszystkimi, którzy złożyli wnioski. Związek zobowiązał 

przedstawicieli firmy, aby przeprowadzili rozmowę z każdym, kto był zainteresowany  

i to się odbyło. W takich przypadkach, kiedy firma nie była w stanie się dodzwonić, 

skontaktować, Związek przejął to zadanie na siebie. Stwierdził, że efekt jest 

generalnie pozytywny. Kilka przypadków było takich, gdzie rolnicy się nie 

zdecydowali na udział w tym zadaniu. Natomiast jeżeli chodzi o gminę Przemęt, na 

dzień dzisiejszy około 150 rolników jest zdecydowanych na dostarczenie tej folii.  
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Na dzień dzisiejszy jest zaplanowany odbiór folii w dwóch dniach, czyli 22-23 maja 

br. Wszystkie te odpady zostaną tutaj przez firmę zutylizowane. Powiedział, że nie 

było jakichś trudnych rozmów wynikających ze zmiany tych warunków. Wręcz 

przeciwnie, rolnicy są zadowoleni, że ktokolwiek chce tutaj im w tym wszystkim 

pomóc, bo wiadomo, gdyby miało być to oddawane gdzieś tam na własną rękę 

komercyjnie, no to są te kwoty znacznie większe. Poinformował, że Związek jest po 

naborze wniosków na utylizację wyrobów zawierających azbest. Jeżeli chodzi  

o gminę Przemęt, zostało złożonych 61 wniosków na utylizację oraz 31 wniosków na 

demontaż. W tej chwili Związek przygotowuje przetarg na realizację tego zadania. 

Związek uzyskał dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu w wysokości 214 tysięcy. Powiedział również, że są 

również prowadzone rozmowy na temat możliwości dofinansowania tego zadania 

przez Powiat Wolsztyński.  

 
Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź Pana Andrzeja Rogozinskiego 

i poprosiła Wójta o zabranie głosu. 

 
Wójt Janusz Frąckowiak podziękował za wypowiedź Pana Andrzeja Rogozinskiego. 

Zwrócił się z prośbą o przedstawienie docelowego miejsca do przywozu tych folii. 

 

Pan Andrzej Rogozinski odpowiedział, że firma będzie przyjmowała folię na terenie 

przed byłym składowiskiem odpadów w Siekówku. Związek jednak nie pokrywa 

kosztów związanych z załadunkiem, zajmuje się tylko organizacją. To wszystko  

w wyniku negocjacji udało się przerzucić na firmę. Jeżeli chodzi o tych małych 

rolników, to udało się skoordynować odbiór folii w kilku gospodarstwach.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak dopytała, czy wszyscy 

zainteresowani rolnicy otrzymali taką informację i czy był kontakt z tymi osobami, 

które składały wnioski?  

 

Pan Andrzej Rogozinski odpowiedział, że udało się nie tylko wszystkich powiadomić, 

którzy złożyli wstępne wnioski, ale również dopisano do tej listy wszystkich, którzy 

dosłownie do chwili obecnej się również zdecydowali. W chwili obecnej Związek 

zawiadamia rolników z gminy Siedlec.  
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Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za sprawne działanie 

ZM Obra. Poprosiła o zabranie głosu przedstawiciela ZM Obra Adama Kubiaka. 

 

Pracownik Związku Międzygminnego Obra Adam Kubiak poinformował, że 

Zgromadzenie Związku Międzygminnego Obra uchwaliło zmianę stawek czyli została 

podwyższona kwota. Od dnia 1 lipca zmienia się stawka za zagospodarowanie 

odpadów komunalnych, czy też od osób prywatnych, czyli tak zwanych domów 

mieszkalnych. Od domków letniskowych już się zmieniła teraz od maja i od 1 lipca 

także będzie stawka się zwiększała na nieruchomości niezamieszkałe, czytaj 

przedsiębiorcy, czyli firmy. W obecnej chwili mamy 29,50 zł za osobę, po podwyżce 

będzie to 38 zł za osobę, jednakże tutaj poinformował, że będą dodatkowo odbierane 

od miesiąca lipca dwie frakcje, które dotychczas nie były odbierane, są to bioodpady 

oraz szkło. Na tą chwilę będzie jeszcze można korzystać z tych takich pojemników 

zbiorczych, „dzwonów”, które są w sołectwach. Nie wszystkich obejmie podwyższona 

kwota do 38 zł, ponieważ wprowadzono ulgę na biokompostownik. Wiąże się to ze 

zmianą deklaracji przez właściciela nieruchomości. Każdy, kto zadeklaruje, że 

posiada biokompostownik przydomowy, dotyczy to nieruchomości jednorodzinnych 

zamieszkałych to kwota się zmniejszy z 38 na 32 zł, czyli będzie na jedną osobę 6 zł 

ulgi na ten biokompostownik. Poinformował, że nie ma ustawowo określonego 

terminu, jak ma wyglądać taki przydomowy biokompostownik, a plastikowe 

biokompostowniki w poprzednich latach zostały przekazane w formie bezpłatnej i się 

sprawdzają. Stwierdził, że na terenie gminy Przemęt i także gminy Siedlec, które 

wchodzą w skład Związku jest bardzo dużo rolników, którzy posiadają pryzmy czy 

jakieś miejsca gromadzenia takich bioodpadów wszelakiej treści. W związku z tym 

ktokolwiek z mieszkańców taką ulgę będzie chciał mieć na osobę, bo ma dom 

zamieszkały jednorodzinny i będzie biokompostował samodzielnie odpady, a nie 

będzie ich wystawiał do odbioru przez operatora, na tę chwilę Pana Dominika Zająca, 

to wtedy każdy z nas, będzie musiał złożyć na nowo deklarację. Dzisiaj nowy wzór 

deklaracji został już opublikowany w Dzienniku Sejmiku Województwa. Musi się 

uprawomocnić i ten wzór nowej deklaracji będzie obowiązywał za około dwa 

tygodnie, będzie wtedy w obrocie prawnym. Natomiast Zarząd Związku myśli 

intensywnie jak to zrobić, aby mieszkańcom Gminy Przemęt udogodnić to, aby nie 

musieli jechać do siedziby ZM Obra, która znajduje się w Wolsztynie, aby złożyć 

deklarację. Na pewno wszyscy mieszkańcy będą poinformowani przeróżnymi 

ogłoszeniami jak to będzie się odbywać, czy pracownicy Związku będą na terenie 
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gminy pomagać przy w wypełnianiu deklaracji. Poinformował również, że wzrośnie 

stawka za działalność, czyli przedsiębiorcy płacą nie od osoby, tylko od pojemnika. 

Każdy przedsiębiorca dostanie wezwanie o zmianie stawki i będzie musiał także 

złożyć na nowo deklarację, ponieważ dojdą dodatkowo dwie frakcje, czyli bioodpady  

i szkło. Każda firma będzie musiała, złożyć w Związku na nowo deklarację. 

Nieruchomości letniskowych (rekreacyjnych), na terenie gminy Przemęt jest bardzo 

dużo. Jeżeli chodzi o domki letniskowe wzrosła opłata z 220 zł., do 316 zł., za jeden 

domek letniskowy. Powiedział, że odbyły się przełomie ubiegłego i obecnego roku 

kontrole domków letniskowych cały terenu wielu działek nad jeziorem w Perkowie 

obręb geodezyjny w Przemęcie koło torów, gdzie Rada Gminy uchwaliła plan 

miejscowy w miesiącu październiku. Na tę chwilę zostało wezwanych około  

90 właścicieli nieruchomości działek czy domków działek letniskowo-rekreacyjnych. 

Sprawy te były uregulowane, dużo właścicieli domków letniskowych, przyjeżdża  

z innego województwa. Głównym tłumaczeniem jest to, że osoby te uiszczają opłaty  

w miejscu zamieszkania, tutaj nie chcą płacić i twierdzą, że te odpady zabierają do 

domu. Zgodnie z artykułem ustawy o odpadach, takie coś jest karalne i nie można 

tego robić, ponieważ wszystkie wyroki, sentencje mówią, że tam gdzie przebywasz, 

produkujesz odpady i w tym miejscu trzeba płacić. Dodatkowo plusem jest to, że 

płacą raz w roku, nie żadnymi ratami, także coraz więcej tych deklaracji spływa do 

Związku. Stwierdził, że do końca tego roku, wiele działek nad jeziorem, przy torach  

w Perkowie będzie uporządkowanych. Poinformował również, że jednocześnie 

Związek prowadzi takie sprawy także na terenie gminy Siedlec, tam też są pewne 

działki rekreacyjne, bo też są jeziora. Powiedział cyt. „że powoli tutaj Przemęt 

zostanie ogarnięty, powiem kolokwialnie i w następnych odstępach czasu też mamy 

działki, czy też w Olejnicy, którym się teraz zajmuję, czy też w Radomierzu, gdzie 

poszczególni właściciele nieruchomości coraz to nowe domki postawiają, dostawiają 

przyczepy, korzystają, a potem te odpady nie wiadomo gdzie trafiają, albo wywożą ze 

sobą, albo podrzucają, także tym problemem na bieżąco się zajmuję i kontroluję te 

tereny letniskowe. Nie może być tak, że ktoś przyjeżdża, korzysta, nie płaci, a potem 

gmina ponosi wielkie koszty jakichś sprzątania czy podrzutów”. Poinformował, że 

prowadzone są także cały czas na bieżąco kontrole, nieruchomości zamieszkałych. 

Stwierdził, że przez ostatnie 2-3 lata ujawniono na terenie Przemętu siedmioosobową 

rodzinę, która nigdy nie płaciła za śmieci i do zapłaty ma ta rodzina 23.000,00 zł, bo 

Związek może się cofnąć 5 lat do tyłu w obliczeniu. Stwierdził, że ZM OBRA ma 
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świadomość tego, że nie wszystko od razu jest się w stanie „wyłapać”, ale jest 

skupienie uwagi na to, aby ludzie odpowiadali za to za co wytwarzają.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź. 

Poprosiła o zabranie głosu Radnego Jana Rademachera. 

 

Radny Jan Rademacher powiedział, że zgodnie z tym co zostało tutaj przedstawione, 

odpady będą szklane, zbierane. Zadał pytanie czy będą zbierane odpady szklane 

białe i kolorowe oraz w jakich pojemnikach?  

 
Pracownik Związku Międzygminnego OBRA Adam Kubiak poinformował, że na tą 

chwilę nie wiadomo, żeby były zbierane odpady szklane na dwie frakcje. Powiedział 

cyt. „W chwili obecnej jest przyjęte tak, że stłuczka szklana, odrębny pojemnik koloru 

zielonego i będzie to, że tak powiem, szkło takie i szkło takie. Po prostu dodatkowa 

jedna frakcja, bo tak wynika z ustawy”.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak nawiązując do powyższej 

wypowiedzi Pana Adama Kubiaka powiedziała cyt. „będzie dodatkowa frakcja, 

ponieważ tak wynika z ustawy i konieczność odbioru bioodpadów, jeżeli na przykład 

naprawdę ktoś nie będzie kompostować u siebie, u źródła bezpośrednio na swojej 

posesji. Do czego zachęcamy, ponieważ to jest naturalny sposób przerobienia tych 

akurat odpadów”. 

 

Pracownik Związku Międzygminnego OBRA Adam Kubiak dodał, że ta ulga jest jako 

zachęta, tak, żeby każdy, kto jest w stanie biokompostować odpady je 

biokompostował. Niestety stawki odbioru także i przetwarzania tych bioodpadów są 

też coraz większe, bo takie są czasy. Także każdy na pewno skorzysta. Oczywiście 

nie każdy może biokompostować, nie każdy chce, nie można zmusić go do tego. 

Przypuszczalne obliczenia to około 80-90% mieszkańców Gminy Przemęt będzie 

chciał mieć taką ulgę. Poinformował, że kontrole biokompostowników będą. 

Powiedział, że jeżeli ktoś nie dopełni tego nieodpłatnego obowiązku to nastąpi 

cofnięcie tej ulgi na dany okres czasu, co wiąże się z podwyższonymi finansami.   
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Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak Monika poprosiła  

o doprecyzowanie wypowiedzi w zakresie, czy to każda osoba, właściciel posesji, na 

której są wytwarzane odpady, która chce mieć ulgę, czy ogólnie każdy ma składać 

deklarację?  

 
Pracownik Związku Międzygminnego OBRA Adam Kubiak odpowiedział, że każdy, 

kto chce mieć ulgę musi złożyć deklarację, a kto nie chce biokompostować, to nie 

musi składać deklaracji, po prostu dostanie zawiadomienie wtedy o podwyższonej 

stawce z 29,50. Takie pismo zostanie wysłane. Jaki charakter wysyłki to będzie 

zdecyduje ZM OBRA. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak dodała, że dostępność deklaracji 

będzie zarówno na stronie internetowej, można także złożyć deklarację przez 

internet. 

 
Pracownik Związku Międzygminnego OBRA Adam Kubiak dodał, że deklarację, przez 

ePUAP pewnie będzie można złożyć i ZM OBRA zastanawia się w jaki sposób to 

zrobić, żeby dotrzeć na terenie gminy Przemęt i Siedlec do jak największej liczby 

mieszkańców. Wiele osób jest zainteresowanych. Powiedział cyt. „Będziemy starać 

się to robić od drugiej połowy czerwca, może nawet wcześniej. Także druga połowa 

czerwca będzie to najbardziej intensywny okres. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak, powiedziała, że jest to niezwykle 

ważne, że jeżeli od pierwszego lipca wejdzie nowa stawka, to zapewne osoby, które 

będą chciały mieć ulgę zastosowaną, to będą chciały jak najszybciej złożyć tą 

deklarację, więc tutaj prosiła o sprawne działanie. Poprosiła o zabranie głosu Wójta 

Janusza Frąckowiaka.  

 
Wójt Janusz Frąckowiak wracając do wypowiedzi przedstawiciela ZM OBRA Adama 

Kubiaka, stwierdził, że są w związku tylko dwie gminy, to można takie miejsce/ lokum 

poszukać przez ZM OBRA i przeznaczyć do zbierania deklaracji w gminie Przemęt. 

Poinformował, że zaproponował Prezesowi ZM OBRA, aby Pan Dominik Zając 

użyczył na jakiś czas lokum, tak żeby mieszkańcy mogli złożyć tam te deklaracje nie 

jeżdżąc do Wolsztyna. Stwierdził, że przy dzisiejszej budowie drogi 305 to każdy 

straci pół dnia, dlatego Przemęt jest właścicielem w połowie Związku 

Międzygminnego Obra i poprosił ze względu na dobro mieszkańców gminy, aby te 

deklaracje były przyjmowane w gminie Przemęt.  Stwierdził, że wg niego prawie  
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95 proc. mieszkańców takie deklaracje złoży, bo prawie 95 proc. mieszkańców ma 

takie kompostowniki u siebie na terenie gminy Przemęt. Będzie to dość duża liczba 

tych deklaracji, dlatego poprosił, aby zabezpieczyć miejsce w gminie Przemęt w ten 

sposób, aby te deklaracje odbierać na miejscu w gminie Przemęt. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wypowiedź 

Wójtowi i poprosiła o zabranie głosu Sołtys Sołectwa Osłonin Jadwiga Nowak. 

Sołtys Sołectwa Osłonin Jadwiga Nowak zapytała Pana Adama Kubiaka, czy Osłonin 

też był sprawdzany, jako miejscowość letniskowa?  

 

Pracownik Związku Międzygminnego OBRA Adam Kubiak odpowiedział, że był 

sprawdzony, ale tak jak na pewno są jeszcze adresy, punkty, gdzie takie 

niedociągnięcia się zdarzają. Poinformował, że cały poprzedni rok kontrolowany był 

Przemęt, Perkowo, ale w poprzednich trzech latach, odkąd pracuje w Związku 

Międzygminnym OBRA teren Wielenia, Osłonina był, sprawdzany dość intensywnie. 

 

Sołtys Sołectwa Osłonin Jadwiga Nowak poinformowała, że cyt.” u nas są takie 

działki, które płacą podatek leśny, nie tutaj podatek od nieruchomości. Oni nieraz 

uważają, że po prostu tutaj nie mają tej zabudowy i takich deklaracji nie składają. Ja 

im tłumaczę, że są producentami j śmieci, że takie deklaracje powinni złożyć. Więc 

właśnie tutaj chciałabym zwrócić uwagę na te tereny tam w lesie, gdzie oni 

przebywają, nie płacą tego podatku od nieruchomości, tylko leśny, żeby tutaj też 

zwrócić na nich uwagę, bo te podrzuty u nas też są. Drugie jeszcze moje pytanie, 

jeżeli chodzi o te, ja nazywam to dzwony do tych szkieł, czy one będą zabierane i jak 

już będą zabierane to kiedy?” 

 
Pracownik Związku Międzygminnego OBRA Adam Kubiak odpowiedział, że na tę 

chwilę, nie będą zabierane i taką informację otrzymał od Przewodniczącego Zarządu 

Pana Krzysztofa Piaska, przez ten rok i przyszły, te dzwony będą zostawiać. 

 
Sołtys Sołectwa Osłonin Jadwiga Nowak poinformowała, że wolałaby, żeby te 

„dzwony” były zabrane.  

 
Pracownik Związku Międzygminnego OBRA Adam Kubiak odpowiedział, że  

w rozmowie z Panem Krzysztofem Piaskiem dowiedział się, że będą weryfikowane te 
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miejsca, gdzie stoją „dzwony”, także nie wykluczone, że będą one wszystkie 

zostawiane na miejscu. Poinformował, że być może część będzie zlikwidowana. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak zapytała czy są pytania do 

przedstawionych informacji i oddała glos Radnej Bernadecie Golińskiej. 

 

Radna Rady Gminy Bernadeta Golińska nawiązując do prośby Wójta Gminy 

poprosiła pracowników Związku, aby uwzględnili pomysł z salami wiejskimi 

określając godziny, krótkie tak, aby pracownik mobilny mógł dojechać do sal. 

Stwierdziła, że jest to bardzo dobre rozwiązanie. 

Pracownik Związku Międzygminnego Obra Adam Kubiak stwierdził, że każdy pomysł 

jest dobry, nie jest jednak osobą decyzyjną w tej kwestii i należy oczekiwać za 

decyzją Prezesa Krzysztofa Piaska oraz Zarządu. 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak poinformowała, że wszystkie 

informacje do Zarządu i do Przewodniczącego zostaną przekazane. Poprosiła  

o sprawne i szybkie działanie, aby uniknąć niepotrzebnych nieścisłości i problemów  

z uwagi na krótki okres czasu. Poprosiła o zabranie głosu przez Wójta. 

Wójt Janusz Frąckowiak poinformował, że istnieją bardzo dobre uregulowania 

pomiędzy gminą Przemęt, gminą Siedlec, a Związkiem Międzygminnym Obra  

w kwestii działań w temacie odbioru śmieci przez Związek na terenie wymienionych 

gmin. Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu pracownika ZM Obra Andrzeja 

Rogozinskiego. 

Przewodniczący Rady Gminy Przemęt Monika Maćkowiak zgodziła się  

z wypowiedzią Wójta i jako przedstawiciel gminy Przemęt w ZM OBRA potwierdziła  

to, że pracownicy ZM OBRA spełniają swoją rolę. Poprosiła o zabranie głosu 

przedstawiciela ZM OBRA Andrzeja Rogozinskiego. 

Pracownik Związku Międzygminnego Obra Andrzej Rogozinski uzupełniając swoją 

poprzednią wypowiedź stwierdził, że w deklaracjach, które zbierane były od rolników 

była informacja, że firma nie przyjmuje siatki, bo z tym jest problem, nikt tego nie 

chce zabierać. W wyniku rozmów, negocjacji jednak firma się zdecydowała, że od 

chętnych rolników ta siatka będzie odbierana i za worek BIG BAG do wagi 50 

kilogramów w wysokości 75 złotych. Wszyscy rolnicy, którzy byli na liście zostali o 

tym poinformowani i gdyby ktoś jeszcze o tym nie wiedział, a miał jeszcze taką siatkę 

do pozbycia, to taka możliwość również będzie w czasie tej zbiórki. 
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Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak zapytała, czy w temacie siatki 

można  bezpośrednio kontaktować się ze Związkiem Międzygminnym Obra? 

Pracownik Związku Międzygminnego Obra Andrzej Rogozinski odpowiedział, że 

rolnicy zostali poinformowani o numerze telefonu kontaktowego z firmą i mogą 

kontaktować się bezpośrednio z pracownikami Związku. 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za powyższą 

wypowiedź i poprosiła o zabranie głosu Radnego Szymona Wojciechowskiego. 

Radny Szymon Wojciechowski skierował dwie prośby do Wójta. Pierwsza dotyczyła 

naprawy, konserwacji i modernizacji pomostów, które stwarzają duże zagrożenie. 

Druga to wytyczenie drogi gruntowej na terenie gminy Przemęt, głównie w Perkowie. 

Stwierdził, że drogi są notorycznie zaorywane i z szerokości 12-16 metrów stworzyły 

się drogi czterometrowe, a gabarytowo pojazdy, które poruszają się na tych drogach 

są coraz to szersze.  

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za powyższą 

wypowiedź i poprosiła o zabranie głosu przez Wójta gminy. 

Wójt Gminy Janusz Frąckowiak odpowiadając Radnemu Szymonowi 

Wojciechowskiemu stwierdził, że jeżeli zostałaby wybrana droga na terenie gminy to 

jest to obarczone opisaniem umowy z geodetą, wytyczeniem i odnalezieniem 

punktów granicznych. Będzie też kwestia taka, kto będzie obciążony kosztami - 

gmina czy rolnicy. Powiedział, że ten temat jest szeroko poruszany na zebraniach  

w sołectwach. Natomiast jeżeli chodzi o pomosty, to ich właścicielem nadal jest 

powiat wolsztyński i do jego właściwości należy konserwacja pomostów. 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za powyższą 

wypowiedź i poprosiła o zabranie głosu Radnego Jarosława Klecha. 

Radny Rady Gminy Jarosław Klecha skierował dwie sprawy do Wójta - prośby 

mieszkańców ulicy Słonecznej w Radomierzu. Prośba skierowana jest o ograniczenie 

prędkości na odcinku drogi w Radomierzu od zakrętu w stronę Olejnicy, ponieważ 

mieszkańcy skarżą się, że samochody tam jeżdżą z szybkością ponad 100 km na 

godzinę. Poinformował, że jest tam ścieżka pieszo – rowerowa, ale jest bardzo 

wysoki krawężnik i nie ma żadnej przestrzeni między drogą, a chodnikiem. W obawie 

o swoje dzieci mieszkańcy zgłaszają o ograniczenie prędkości do 50 km, bo jest to 

teren zabudowany. Druga sprawa dotyczy drogi w Starkowie przy posesji nr 42 na 
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zakręcie naprzeciwko Figurki. Powiedział, że co roku jest na tej posesji wypadek  

i jest zniszczony płot. W rozmowie z właścicielem posesji dowiedział się, że ponad 15 

razy ten płot był naprawiany i teraz jest znowu uszkodzony. Poprosił o zamontowanie 

czerwonych pasów, akustyczno – wibracyjnych, takich jak te, które znajdują się przed 

krzyżówką na drodze Błotnica – Radomierz. Stwierdził, że to rozwiązanie oraz 

zamontowanie barierek ochronnych przy posesji w Starkowie zdałoby egzamin. 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za powyższą 

wypowiedź i poprosiła o zabranie głosu Radnej Joannie Koziołek. 

 
Radny Rady Gminy Przemęt Joanna Koziołek nawiązała do interpelacji, którą złożyła 

Przewodnicząca Rady i zwróciła się do Radnej Rady Powiatu Wolsztyńskiego 

Patrycji Pabich, aby też zwrócić uwagę na prace, które mają być wykonywane na 

terenie naszej gminy, aby o ten porządek zadbać we wszystkich miejscowościach, 

nie tylko w Wieleniu. Mam tutaj na myśli koszenie pobocza, czy przy ścieżkach 

rowerowych, ale także zamiatanie przy krawężnikach. Wielu mieszkańców naszej 

gminy dba o otoczenie swoich posesji, ale są też takie miejsca, gdzie nikt nie 

mieszka, albo gdzie ludzie nie chcą i nie sprzątają. No i często jest tak, że przy tych 

chodnikach, przy tych krawężnikach to już trawa do kolan rośnie, albo zboże za 

chwilę zacznie kwitnąć. Zwróciła się z prośbą, aby zadbać o porządek na drogach 

powiatowych i przy drogach. Drugi temat to sprawa dotycząca Nowej Wsi. Radna 

powiedziała, że przy sali wiejskiej są pasy, gdzie nie ma przejścia i ten problem już 

był wielokrotnie zgłaszany. Te pasy nadal widać i tam ludzie korzystają z tych pasów  

i to jest bardzo niebezpieczne. Poprosiła, aby te pasy zostały zlikwidowane.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za powyższą 

wypowiedź i poprosiła o zabranie głosu Radną Rady Powiatu Wolsztyńskiego 

Patrycję Pabich. 

Radny Rady Powiatu Wolsztyńskiego Patrycja Pabich odpowiadając Radnemu 

Jarosławowi Klecha na pytanie o ograniczenie prędkości w miejscowości Radomierz 

stwierdziła, że Zarząd Powiatu Wolsztyńskiego podjął decyzję o ustawieniu takiego 

miernika prędkości na wjeździe (górka) do Radomierza ze względu na bardzo dużą 

szybkość wjazdu do tej miejscowości. Poinformowała, że w tym roku miernik zostanie 

zamontowany. Powiedziała również, że jeżeli chodzi koszenie poboczy, to też to 

zgłosiła na Zarządzie. Powiedziała, że Starosta Wolsztyński poinformował, że 

obecnie trwają prace dotyczące koszenia poboczy dróg w mieście Wolsztyn. 
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Natomiast jeżeli chodzi koszenie poboczy dróg i w gminie Siedlec i teraz w gminie 

Przemęt, to one rozpoczną się lada moment. Poinformowała również, że jeżeli chodzi 

likwidację pasów w Nowej Wsi, to zostaną one zamalowane oraz zostaną 

odmalowane wszystkie pasy do końca lipca tego roku. 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za powyższą 

wypowiedź i poprosiła o zabranie głosu Radnego Jana Rademachera. 

Radny Rady Gminy Jan Rademacher w kwestii dróg powiatowych zwrócił się do 

powiatu z prośbą o usunięcie zalegającego piasku przy krawężnikach między innymi 

w centrum miejscowości Przemęt i na odcinkach, gdzie znajdują się ścieżki 

rowerowe zaraz poza miejscowościami. 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za powyższą 

wypowiedź i poprosiła o zabranie głosu Radnego Łukasza Wojciechowskiego. 

Radny Rady Gminy Łukasz Wojciechowski poinformował, że w minioną sobotę  

tj. 17 maja muzycy Orkiestry Dętej z Przemętu przy Gminnym Centrum Kultury  

i Bibliotece w Przemęcie reprezentowali Gminę Przemęt w XXXIX Wielkopolskim 

Konkursie Młodych Instrumentalistów Orkiestr Dętych. Brało w tym konkursie 

czterech muzyków. Jeden z nich otrzymał wyróżnienie w kategorii do piętnastu lat – 

grał na saksofonie oraz jeden z tych muzyków wywalczył drugie miejsce, również  

w kategorii do piętnastu lat. Poinformował, że muzycy zaprezentowali wysoki poziom 

i 30 maja jadą do Gryfic na festiwal orkiestr dętych i będą walczyć o najlepsze 

miejsca.  

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak poinformowała, że będziemy 

„trzymać kciuki” za wszystkich muzyków i poprosiła o zabranie głosu przez Wójta 

Gminy Przemęt. 

Wójt Gminy Przemęt Janusz Frąckowiak podziękował Radnemu Łukaszowi 

Wojciechowskiemu za informacje dotyczące konkursów. Poinformował, że do Gryfic 

jadą także mażoretki, czyli jadą dwie sekcje, które będą promowały Gminę Przemęt  

i życzył powodzenia w tym konkursie. 

Przewodniczący Rady Gminy Monika Maćkowiak podziękowała za wszystkie 

wypowiedzi i poinformowała, że przechodzimy do następnego punktu obrad sesji. 
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13. Zamknięcie obrad.  

                                                       
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Monika 

Maćkowiak ogłosiła o godz.15:55 zamknięcie obrad XIV Sesji Rady Gminy Przemęt  

i podziękowała wszystkim za udział w obradach.  

                                                                                 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Przemęt 

                                                                                  /-/  Monika Maćkowiak 
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